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„Jaro je nejkrásnější 
pro toho, kdo zažil 

dlouhou zimu“
B. M. Bjørnson

Milí čtenáři,
zima se již proměnila do jara. Toto roční období 
bývá spojováno s obnovou, nabýváním nových sil 
a pozitivními změnami v lidské mysli způsobenými 
přílivem sluneční energie. Jsem si jista, že s oteple-
ním přibývá i příležitostí k vzájemnému setkávání 
se. Častěji vycházíme ze svých domovů a využívá-
me možnost popovídat si se sousedy - i debata 
přes plot během práce na zahradě osvěží a potěší.
Takovým popovídáním si o tom, co je nového,  
by mohlo být i naše jarní číslo. Zrekapitulujeme, 
co se v Píšti dělo v zimních měsících - ve spolcích, 
ve škole i v celé obci. Potěšitelné je, že se může-

me pochlubit výsledky sbírek - ať už rekordním vý-
těžkem Tříkrálové sbírky nebo sbírky při akci Živý 
betlém. Když k tomu přidáme informace o ocenění 
dárkyně krve, dostaneme další pozitivní signál, že 
lidé v Píšti nejsou lhostejní a rádi pomohou tam, kde  
to je třeba.
Samozřejmě, že se neohlížíme jen do minulosti.  
I toto číslo přináší informace o plánovaných aktivi-
tách, jež přispějí k rozvoji obce. Ať to jsou nové chod-
níky, pumptracková dráha pro mladé cyklisty nebo 
výstavba kulturního domu - to vše jsou střípky pestré 
mozaiky našeho obecního života.
Na jaře se také tradičně zabýváme životním prostředím 
- uklízíme doma, na zahrádkách i ve veřejném prosto-
ru. Každý z nás může něčím přispět k udržení zdravých 
životních podmínek v obci. Třeba i tím, že bude uklízet  

po svých čtyřno-
hých miláčcích to, 
co nechali na ulici.
A až se sluníčko 
schová, můžete 
využít i jiných způ-
sobů trávení vol-
ného času - třeba 
prohlédnout svá 
alba se starými  
fotografiemi. Mož-
ná tam najdete nějakou, která by obohatila chysta-
nou publikaci Píšť v historických fotografiích.
Za celou redakci přeji všem čtenářům krásné jarní 
dny plné slunce a pohody.

 Jarmila Polomská, šéfredaktorka 

slovo úvodem

 OBEC PÍŠŤ  

V TěCHTO DNECH JIŽ VěTŠINA VLASTNÍKů NE-
MOVITOSTÍ V NAŠÍ OBCI OBDRŽELA SMLOUVU 
O PRáVU PROVéST STAVBU SPOLU S PřÍLOHOU 
- SITUAČNÍM ZáKRESEM PřÍPOJKy, ČERPACÍ 
JÍMKy (DáLE JEN ČJ), PřÍPADNě řADU. 

Smlouva se uzavírá jako podklad pro vydání sta-
vebního povolení a pro realizaci stavby na dotče-
ném pozemku. Nutno zdůraznit, že s umístěním 
přípojky, ČJ i řadu se musíme držet pouze pozem-
ků, které již byly dotčeny návrhem v platném územ-
ním rozhodnutí (dále jen UR) ze dne 23. 7. 2004. 
Pozemky, které do tohoto platného UR nebyly 
zahrnuty, nebudou použity pro žádost o stavební 
povolení.
Jelikož nikdy v minulosti Obec Píšť platné stavební 
povolení na výstavbu kanalizace neobdržela (obec 
má pouze platné stavební povolení na výstavbu 
čistírny odpadních vod), je UR základní dokument, 
kterého se musí držet. Při přípravě dokumentace 
pro stavební povolení v minulých letech (2005, 2011) 
nebylo vždy toto pravidlo dodrženo, čímž vzniklo 
mnoho nesrovnalostí v dotčených pozemcích. Tak-
to nepřesně zpracovaná dokumentace (která neby-
la v souladu s UR) by nám nyní při žádosti o stavební 
povolení u stavebního úřadu neprošla.
V současné době pracuje sdružení firem KONEKO - 
PROJEKT IV na aktualizaci projektové dokumenta-
ce pro vydání stavebního povolení, kdy upravují tra-
sy dle platného UR, zapracovávají do dokumentace 
požadavky na umístění ČJ a přípojky dle žádostí 
vlastníků nemovitostí. Proto apelujeme na obča-
ny, aby své smlouvy vraceli včas, nejlépe do 14 dnů 
od jejich obdržení. V případě nejasností se mohou 
obrátit na osoby uvedené v dopise, který obdrželi 
zároveň se smlouvou.
Nemovitosti vlastníků, kteří neuzavřou a neode-
vzdají Smlouvu o právu provést stavbu s návrhem 
připojení do 31. 5. 2017, nebudou zahrnuty do žá-
dosti o dotaci ze SFŽP. Tito vlastníci budou odka-
nalizování své nemovitosti řešit na vlastní nákla-
dy. Důvodem je podmínka dotačního programu, 
kdy v žádosti o dotaci musíme uvést přesný počet 
nemovitostí, které budou na tlakovou kanalizaci  

KANALIZACE: AKTUáLNÍ STAV A VÝHLED
napojeny, spolu s konečným rozpočtem stavby.
Ačkoliv dotační výzva bude vyhlášena až v říjnu 
2017, musí ještě konečná dokumentace získat sta-
vební povolení, jemuž předchází vyjádření dalších 
úřadů a institucí. Pokud by byl postup opačný -  
o dotaci by bylo požádáno dříve než o stavební po-
volení, mohla by nastat stejná situace jako v roce 
2011, kdy sice byla přislíbena dotace, ale nebylo vy-
dáno stavební povolení.

Jsme si vědomi, že od doby vydání platného UR 
(2004) již uplynula dlouhá doba a zejména nově 
postavené nemovitosti v něm nejsou zahrnuty. Pro 
napojení těchto nemovitostí je proto potřeba vy-
pracovat novou dokumentaci pro vydání územního 
rozhodnutí a následně stavebního povolení. Vzhle-
dem k časové náročnosti tohoto administrativního 
procesu jej nelze stihnout do doby podání žádosti 
o dotaci ze SFŽP. V těchto případech obec počítá 
s financováním napojení nemovitostí z obecního 
rozpočtu. Vlastník, který s výstavbou tlakové ka-
nalizace souhlasil a má zájem svou nemovitost 

napojit, nebude na svou přípojku a ČJ doplácet. 
Po výstavbě kanalizace bude vhodné vyřešit majet-
koprávní vztahy u pozemků, přes které půjde hlavní 
řad - záleží na dohodě s konkrétním vlastníkem. 
Hlavní řady, přípojné řady i čerpací jímky, které bu-
dou umístěny na soukromém pozemku, zůstanou  
i po výstavbě kanalizace v majetku příjemce dotace 
- obce. Podmínkou dotace je, že obec po dobu 10 
let nesmí tato zařízení převést na jiného vlastníka.
Po připojení nemovitosti na centrální kanaliza-
ci bude vlastník nemovitosti (odběratel) uzavírat  
s Obcí Píšť (provozovatel) Smlouvu o odvádění od-
padních vod. Ve smlouvě budou ošetřena práva  
a povinnosti provozovatele i odběratele, stanoveny 
ceny stočného, způsoby platby apod.
Provozovatel kanalizace se při vstupu na cizí po-
zemky za účelem kontroly, údržby nebo úpravy 
bude řídit §7 zákona č. 274/2001 Sb. o vodovodech  
a kanalizacích, v platném znění. Součástí provozo-
vání tlakové kanalizace bude oprava případných 
poruch a pravidelná roční kontrola systému, kte-
ré jsou zájmem nejen provozovatele, ale jistě také 
uživatele kanalizace. Neboť k čemu by mu byla ne-
funkční jímka…           Jana Plačková, místostarostka

více k tématu na straně 6

 Nejzazší termín pro odevzdáníi 
 Smlouvy o právu provést stavbui

 je 31. 5. 2017!i
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TémaTu se věnuje i samosTaTný 

článek se sTanoviskem zasTupiTelů 

zvolených za sdružení nezávislých 

kandidáTů „oBec“ na sTraně 5

Jedenáct přítomných členů hlasovalo na únorovém 17. zasedání Zastupitelstva obce Píšť mimo jiné  
o výstavbě Informačního a kulturního centra.               Foto Magda Smolková

ZASTUPITELé ZVOLENÍ ZA SDRUŽENÍ NEZáVISLÝCH KANDIDáTů „OBEC“ 
ZáSADNě NESOUHLASÍ S VÝSTAVBOU KULTURNÍHO DOMU (IKC PÍŠŤ) 
POUZE ZA VLASTNÍ FINANCE NAŠÍ OBCE.

Pětimandátová opoziční skupina členů Zastupitelstva obce Píšť, která vze-
šla v  posledních komunálních volbách z vítězného volebního seskupení 
„OBEC“, se aktuálně distancuje od rozhodnutí obce postavit kulturní dům 
za cca 30.000.000 Kč jen z vlastních obecních peněz, a to s  požadovaným 
úvěrem obce u České spořitelny Opava ve výši 20 milionů korun - proto  
na 17. zasedání Zastupitelstva obce Píšť dne 15. února 2017 tuto akci ne-
podpořila.
V době, kdy je v naší obci prioritou výstavba kanalizace a ČOV a kdy se veřej-
nost obává dalších kontrol z České inspekce životního prostředí a  udělování 
sankcí vlastníkům objektů za nedovolené vypouštění odpadních vod, a kdy 
je zapotřebí, aby obec našetřila co nejvíce finančních prostředků ke své 
spoluúčasti na financování kanalizace, je rozhodnutí současných představi-
telů obce - stavět kulturní dům pouze za „své“ a ještě si na to půjčit - přinej-
lepším plýtváním a nezodpovědným nehospodárným nakládáním s veřejný-
mi finančními prostředky.
Občany dnes zajímá především kanalizace - všichni doufají, že se letos již 
bude stavět, ale vedení obce toho zatím pro další urychlený posun v pro-
blematice odkanalizování a hlavně zajištění dotačních finančních prostředků 
moc nedělá. Vždyť není podána ani žádost Obce Píšť o finance z operač-
ních programů EU - za co se tedy bude stavět? A jaká bude výše dotace? 
Aktuální reálné procento dotace pro obce se pohybuje okolo 59 procent.  
A možný předpoklad či hrozba obce, že si vlastníci rodinných domů dofinan-
cují sběrné tlakové jímky ze svého? To určitě nedopustíme!
Proto žádáme, aby obec našetřila z vlastních peněz cca 30 milionů korun 
tak, aby „úvěr na kanál“, bez kterého to určitě nepůjde, byl co nejmenší  
(a to musíme počítat, že se úvěr od 30 až 40 milionů korun moc neodkloní) 
- pak našetřené vlastní prostředky obce zřetelně pomohou spolufinanco-
vat samotnou akci a nebude muset být požadována finanční spoluúčast 
občanů.
Ale představitelé obce to dělají úplně obráceně a místo toho, aby se šetřilo 

NA úNOROVéM 17. ZASEDáNÍ ZASTUPITELSTVA 
OBCE PÍŠŤ ByLA NADPOLOVIČNÍ VěTŠINOU 
HLASů VŠECH ČLENů ZASTUPITELSTVA (9 PRO 
Z 11 PřÍTOMNÝCH) SCHVáLENA VÝSTAVBA  
INFORMAČNÍHO A KULTURNÍHO CENTRA  
- KULTURNÍHO DOMU V PÍŠTI.

V rozpravě z úst „opozičních“ zastupitelů mimo 
jiné zaznělo, že na tento projekt bylo v roce 2015 
pro obec Píšť vyčleněno přes třicet milionů korun 
z takzvané „zbytkové dotace“ v Regionálním ope-
račním programu a že jsme se od dotace odvrá-
tili a nebyli jsme tak úspěšní, jako například obec 
Darkovice. Jako starosta obce Píšť jsem nucen 
reagovat na nepravdivé a nepodložené informa-
ce, které zazněly během jednání zastupitelstva  
v inkriminované rozpravě v souvislosti se schvále-
nou výstavbou kulturního domu.
Pro pochopení kontextu vývoje celé této kauzy 
musím připomenout, jak po posledních obec-
ních volbách probíhalo předáním funkce staros-
ty, co všechno nám bylo předchozím starostou  
Mgr. Františkem Jarošem sděleno a jaká byla  
v té době na obci finanční situace.

ohlédnuTí do hisTorie
Ustavující zasedání Zastupitelstva obce Píšť pro-
běhlo 10. listopadu 2014. Když jsem po zvolení  
do funkce starosty nastoupil do úřadu, předala  
mi úřednice obce pouze razítka Obce Píšť a Obec-
ního úřadu Píšť spolu s výzvou Mgr. Jaroše k pro-
tokolárnímu převzetí dokumentace obce Píšť  
s navrženým termínem předání.
Poté jsem předchozího starostu opakovaně kon-
taktoval, aby se dostavil k předání obce a úřadu, 
včetně vrácení klíčů od budovy úřadu a osobní do-
kumentace obecních zaměstnanců, kterou si Mgr. 
Jaroš odnesl domů.

Nesouhlas s výstavbou kulturního domu
bez dotace a jen na náklady obce

KULTURNÍ DůM: PROČ BEZ DOTACE?

na spolufinancování investiční priority obce, stavbu kanalizace a ČOV, budují 
z vlastních (obecních) a úvěrových peněz kulturní dům.
Přitom zkraje roku 2015 měla být stavba kulturního domu (Informačně kul-
turního centra) v naší obci uspokojena z Regionálního operačního programu 
(z takzvaných přebytků a nedočerpaných financí z končícího programového 
období 2007 - 2013), kdy pro obec Píšť byla právě na výstavbu IKC Píšť vy-
členěna finanční dotace ve výši cca 34 milionů korun. Ptáme se, co tehdy 
udělalo vedení obce?
Vedení obce se od této dotace odvrátilo a nečinilo žádné další kroky k defi-
nitivnímu rozhodnutí o přiznání dotace Píšti. Takže dotace pro Píšť skončila 
zpět v „měšci evropských peněz“, nakonec těch dotačních 34 milionů korun 
využila obec Darkovice (postavili ZŠ a fotbalovou tribunu).
Finanční dotace cca 34.000.000 Kč na stavbu kulturního domu (IKC) byla 
pro Píšť připravena ze Strukturálních fondů Evropské unie a protože Obec 
Píšť patřila k dříve neuspokojeným žadatelům z roku 2008, bylo naší obci 
vyhověno k přiznání dotačních peněz. Tehdy jsme podávali také žádost  
o dotaci na akci Rekonstrukce budovy technického zázemí a šaten  
TJ Slavia Píšť, a poněvadž nemohly oba naše projekty dotaci obdržet, přijali 
jsme urychleně rozhodnutí, že žádost o peníze pro TJ Slavia upřednostní-
me, neboť byla prognóza, že evropský fond bude financovat projekty okolo  
10 milionů korun, což projekt „Slavia“ splňoval. Žádost o dotaci na kulturní 
dům (IKC) jsme nechali v zásobníku projektů k financování z EU.

Vážení spoluobčané,
jako zastupitelé Obce Píšť zastáváme v otázkách dalšího investičního rozvoje 
naší obce společný postoj v tom, že v zásadě nehodláme podporovat reali-
zace stavebních investičních akcí v obci pouze za vlastní obecní prostřed-
ky a bez dotací, a které se dají investovat z dotačních prostředků EU nebo 
ČR. Poskytování dotací z EU pro programové období 2014 - 2020 běží, dotač-
ní výzvy z Evropských strukturálních a investičních fondů (Evropský fond pro 
regionální rozvoj EFRR/ERDF, Evropský zemědělský fond pro rozvoj venkova 
EAFRD, IROP, OPŽP, Program rozvoje venkova atd.) již mají pořadová čísla 
nad 60, ale naše obec „spí“.   František Jaroš, Walter Boček, Milan Hudeczek, 

 Naděžda Knoppová, Stanislav Bartusek

Teprve 19. prosince 2014, tedy více než měsíc  
od konání ustavujícího zasedání zastupitelstva 
obce, se podle písemného záznamu „předchozí 
starosta“ osobně dostavil předat „nově zvolenému 
starostovi“ obec Píšť. V té době již byl zastupitel-
stvem schválen úvěr ve výši 5 milionů korun pro 
financování investičních akcí realizovaných před-
chozím vedením obce v roce 2014.
Během předání obce a úřadu dne 19. prosince 
2014 jsme došli k bodu programu, kdy měly být  
do písemného záznamu uvedeny závazky Obce 
Píšť (vystavené, ale v té době ještě neuhrazené 
faktury) ke dni 11. 11. 2014 v celkové výši 6.552.786 
Kč. Mgr. Jaroš nám sdělil (starostovi, místostarosto-
vi a dvěma úřednicím), že již nemá čas, předání 
přerušuje, a odešel. Poté jsem jej oficiálně potkal 

až téměř za dva roky - na 13. zasedání Zastupi-
telstva obce Píšť, které se konalo 31. srpna 2016.  
Do té doby se vždy z jednání zastupitelstva omlouval.
Součástí protokolárního předání funkce starosty 
je i informování, jaké projekty obce jsou v běhu  
či připraveny k realizaci. Samozřejmě, že žádnou 
informaci o podání žádosti obce Píšť k mimořádné 
výzvě k předkládání projektů na rok 2015 (v našem 
případě na stavbu kulturního domu - IKC) před-
chozí starosta nikomu nepředal. Jeho současné 
tvrzení, že na projekt IKC bylo pro obec Píšť vyčle-
něno přes třicet milionů korun z takzvané „zbyt-
kové dotace“ v Regionálním operačním programu 
(dále jen ROP), nelze nijak doložit.

Nevím, jak Mgr. Jaroš došel ke konkrétní výši 
dotace určené pro obec Píšť, ale žádná žádost 
k mimořádné výzvě o dotace z ROP Moravsko-
slezsko nebyla za naši obec podána, respektive 
na obci není uložena. Jediným uloženým doku-
mentem, který jsme v této souvislosti objevili, 
byl průzkum projektů potenciálně vhodných  
k financování (z června 2014) a vyplněný dotaz-
ník týkající se možných projektových záměrů 
obce Píšť, tedy také projektu Informační a kul-
turní centrum obce Píšť, jehož součástí bylo pro-
hlášení s odpověďmi na otázky ze září 2014:

1. Počítáte s realizací Vašeho projektu  
i za předpokladu, že by výzva z ROP MS ne-
byla vyhlášena a nezískali byste tak dotaci?

Odpověď starosty obce Píšť: Ano.

2. Uveďte předpokládaný termín zahájení pro-
jektu.

Odpověď starosty obce Píšť: Zahájení výbě-
rového řízení 10/2014, termín zahájení fyzické 
realizace projektu 2/2015.

3. Uveďte předpokládaný termín ukončení 
projektu. Stihli byste projekt ukončit do kon-
ce roku 2015, případně 6/2016?

Odpověď starosty obce Píšť: Do 6/2016.

4. Uveďte výši nákladů projektu, jež by byly vy-
naloženy do konce roku 2015.

Odpověď starosty obce Píšť: 28 mil. Kč.

5. Uveďte, v jaké fázi rozpracovanosti se projekt 
nachází, např. zda je projektová dokumen-
tace, stavební povolení, vyhlášeno výběrové 
řízení, zda již začala realizace projektu.

Odpověď starosty obce Píšť: Vydáno stavební 
povolení, zpracována zadávací dokumentace.

6. Předpokládáte, že by Váš projekt mohl za-
kládat veřejnou podporu? 

Odpověď starosty obce Píšť: Ne.

7. Uveďte jakékoliv další podstatné informace  
o daném projektu, např. zda jeho realizace zá-
visí na podzimních komunálních volbách, atd.

Odpověď starosty obce Píšť: Projekt je 
dlouhodobě plánován - byl již v rámci Výzvy  
č. 4.1-02 předložen do ROP NUTS II Moravsko-
slezsko v roce 2008 - stále tento projekt hodlá 
obec realizovat zejména z důvodů absence 
takového zařízení v obci Píšť.

Tolik prosté porovnání informací, které k proble-
matice výstavby kulturního domu uvedl předchozí 
starosta Mgr. Jaroš nyní v rozpravě během jednání 
posledního zastupitelstva, a informací, které uvedl 
v době výkonu funkce starosty v prohlášení zasla-
ném poskytovateli dotace.

Dále se vracím k roku 2015, kdy jsme spláceli dva 
úvěry. Jeden ve výši 4 milionů korun za zateple-
ní základní školy a druhý ve výši 5 milionů korun  
za financování „zděděných“ investičních akcí  
z roku 2014, které nebyly rozpočtem obce finanč-
ně kryty. Pokud by byla v roce 2015 zahájena ještě 
stavba IKC, potřebovali bychom na předfinancová-
ní stavby dalších cca 30 milionů korun.
Bylo by vhodné brát si v té době další úvěr? Před-
chozí starosta se nechtěl při předávání funkce  
k neuhrazeným fakturám vyjádřit a téměř dva roky 
se neúčastnil zasedání zastupitelstva obce. Nyní 
veřejně prohlašuje, že jsme se od dotace na kultur-
ní dům odvrátili.

proč sTavíme ikc
Cílem projektu, který obec řeší velmi dlouho,  
je vybudování kulturně-informačního centra obce. 
Již v roce 2005 byla vypracována architektonicko
-urbanistická studie. Stavbou IKC vznikne víceúče-
lový společenský sál pro cca 200 osob s přísálím  
a technickým zázemím vhodným pro konání kul-

turních a společenských akcí, zasedání orgánů 
obce, setkávání zástupců obce s obyvateli. Nově 
vybudovaný objekt rozšíří zázemí pro kulturní  
a společenský život a využije dřívější území, ze kte-
rého byly odstraněny objekty brownfields.
Projekt je dlouhodobě plánován a obec jej hodlá 
zrealizovat zejména z důvodů absence takového 
zařízení v naší vesnici, což plně podpořili také ob-
čané v dotazníkovém šetření v rámci strategického 
plánu rozvoje obce a rovněž zastupitelé obce, kteří 
tento strategický dokument jednohlasně schválili, 
včetně zastupitele za stranu SNK „OBEC“ (12. zase-
dání Zastupitelstva obce Píšť).
Do IKC již byly investovány skoro 3 milióny korun. 

Stavební povolení je z roku 2008 a Měú Hlučín, 
odbor výstavby již nechce dále zatím platné sta-
vební povolení prodlužovat. V loňském rozpočtu 
obce byly schváleny finance na soutěž zhotovitele, 
poskytnutí úvěru a zahájení stavby, což tehdy jed-
nohlasně schválili všichni zúčastnění zastupitelé, 
včetně zastupitelů za stranu SNK „OBEC“ (10. zase-
dání Zastupitelstva obce Píšť).
Je samozřejmě moc dobře, pokud lze na realizaci 
jakékoliv stavby sehnat dotační peníze. V současné 
době však nejsou výstavby kulturních domů pod-
porovány. Myslím, že obec má budovat, co potře-
bují její občané. Tím neberu nikomu ze zastupitelů 
právo na vyjádření svého názoru. Je ale potřeba 
respektovat rozhodnutí Zastupitelstva obce Píšť, 
jehož členové zastupují občany Píště.
Věřím, že kulturní dům postavíme. Stejně tak vě-
řím, že vybudujeme i oddílnou splaškovou kanali-
zaci. Ta však je v současné době ve fázi projekčních 
prací, které jsou nezbytné pro vydání stavebního 
povolení a pak i pro podání žádosti o dotaci.

 Daniel Fichna, starosta
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podané dotační žádosti obce

rekonsTrukce volného vedení 
veŘejného osvěTlení

Moravskoslezskému kraji byla podána žádost  
o dotaci v rámci Podpory obnovy a rozvoje venkova  
na rekonstrukci stávajícího vedení veřejného 
osvětlení výměnou volných neizolovaných vedení 
za izolované závěsné kabely V ulicích Hůrecká, Se-
verní, Zahradní, Krátká, Strmá, Na Kaménce, Třeš-
ňová, Mlýnská a K Obecníku. Dále bude provede-
na rekonstrukce zastaralého elektrického vybavení 
rozvaděče veřejného osvětlení vedle prodejny Gobe.
Stávající rozvody veřejného osvětlení, jež byly vy-
budovány před rokem 1975, jsou v provedení ne-
izolovaného volného vedení a to způsobuje při 
silnějších poryvech větru na návětrných stranách 
obce zkraty mezi jednotlivými fázemi elektrických 
vodičů (cca padesátkrát ročně). Vedení je na mno-
ha místech opatřeno tzv. rozpěrami, aby nedo-
cházelo ke křížení vodičů a následným výpadkům 
způsobeným zkraty neizolovaných vodičů. Ani tyto 
úpravy však nedokáží všechny zkraty eliminovat.
Obec chce nahradit volné neizolované vedení zá-
věsným izolovaným kabelem, aby bylo zabezpe-
čeno bezproblémové fungování veřejného osvět-
lení bez ohledu na aktuální povětrnostní vlivy, což 
povede ke zvýšení bezpečnosti a komfortu nejen 
obyvatel obce, ale i uživatelů veřejných komunika-
cí - účastníků silničního provozu včetně chodců. 

zŘízení chodníku v ulici raTiBoŘské
Projekt výstavby nového jednostranného chodní-
ku podél frekventované silnice druhé třídy II/466 
v ulici Ratibořské jsme předložili s žádostí o dotaci 
Státnímu fondu dopravní infrastruktury. Součástí 
bude také úprava nepřehledné křižovatky ulic Ra-
tibořská a Boleslavská.
V rámci sčítání intenzity pěší dopravy, které  
v dané lokalitě proběhlo v prosinci 2016 v pracovní 
den mezi 14. a 16. hodinou, bylo zjištěno, že počet 
pěších během této doby dosáhl počtu 148 osob, 
což znamená, že v průměru za špičkovou hodinu 
chodník využije přes 74 chodců.
Základní problém, který předkládaný projekt řeší, 
je nedostatečná bezpečnost chodců. Je to jediný 
úsek podél hlavní silnice v obci, kde není zatím vy-
budován chodník. Jedná se o hlavní tah na Polsko. 
Výstavbou chodníku spolu s úpravou nepřehledné 
křižovatky dojde ke zvýšení bezpečnosti provozu 
na páteřní komunikaci, která protíná celou obec.

specializované učeBnY v zŠ
Obec Píšť spolu s vedením základní školy podala 
žádost o dotaci v Integrovaném regionálním ope-
račním programu na vybudování specializovaných 
učeben v podkroví budovy základní školy a na re-
konstrukci chemické laboratoře.
Jedná se o investiční dotaci na vybudování infra-
struktury základních škol s podílem z fondu Evrop-
ské unie 85 procent, podílem ze státního rozpočtu 
5 procent a podílem zřizovatele, tedy Obce Píšť,  
ve výši 10 procent. 
V rámci projektu vzniknou v půdní vestavbě nové 
učebny pro první stupeň (jazyková učebna, pří-
rodovědná učebna a počítačová učebna). Bude 

zrekonstruována a modernizována chemická la-
boratoř a zakoupeno příslušné vybavení a didak-
tické pomůcky do odborných učeben. Součástí 
projektu je rovněž zajištění konektivity a interneto-
vého připojení školy prostřednictvím vybudování 
LAN a WIFI sítě. Ve venkovních prostorách areálu 
školy budou provedeny drobné venkovní úpravy - 
výsadba stromů.
Hlavním úkolem projektu je pomocí nových me-
tod výuky a moderních technologií vylepšit výuku 
přírodních věd, cizích jazyků a práce s digitálními 
technologiemi.

oBnova polních kŘížů v píŠTi
Obec podala na Ministerstvo zemědělství ČR 
žádost o dotaci na obnovu tří zchátralých a sta-
ticky narušených dřevěných polních křížů. Dva 
kříže jsou ve vlastnictví římskokatolické farnosti 
Píšť (jeden kříž na konci ulice Ratibořské ve smě-
ru na polské Owsiszcze a druhý kříž v ulici Dolní  

na okraji Farského lesa ve směru na Bělou). Kříž  
v ulici Opavské za obcí ve směru na Chuchelnou 
stojí na obecním pozemku.
Kříže byly postaveny v minulém století, všechny 
jsou ze smrkového dřeva. Především povětrnost-
ní vlivy na nich zanechaly nesmazatelnou stopu. 
Kříže jsou napadeny dřevokaznou houbou. V trá-
mech jsou velké praskliny, kterými se dovnitř do-
stává voda a způsobuje hnilobu uvnitř těla kříže. 
Jedno rameno kříže na ulici Ratibořské již dokonce 
upadlo. Rovněž šrouby a základové patky jsou na-
rušeny korozí, stejně jako plechové siluety ukřižo-
vaného Ježíše Krista.
V rámci projektu budou stávající kříže nahrazeny 
novými z modřínového dřeva, opatřeny silnovrst-
vou lazurou a oplechováním horních vodorovných 
ploch z důvodu ochrany tesařské konstrukce před 
povětrnostními vlivy. Na kříže budou připevněny 
nové povrchově upravené siluety ukřižovaného Je-
žíše Krista a cedulky s nápisem INRI. V dolní části 
křížů budou připevněny držáky pro květinovou vý-
zdobu a na kříži v ulici Ratibořské bude ještě při-
pevněna dřevěná kaplička s obrázkem Panny Marie.
Obnovou předmětných křížů chce obec zajistit je-
jich technický, estetický a kulturní význam na ně-
kolik příštích desetiletí a tímto zachovat stávající 
prvky venkovské krajiny jako kulturního dědictví 
pro další generace. 

„Kříž jako výrazný a významný grafický tvar  
má nezastupitelnou funkci v symetrii člověka  
od pradávna. Jeho předobraz vidíme ve tvaru cest, 
křižovatek, které provázejí člověka od minulosti  
do současnosti a je na každé generaci, aby kříž  
v úctě zachovávala.“

readY To help - sYsTém společné
 ochranY hraničních oBcí

Deset partnerů v Euroregionu Silesia (české obce 
Sudice, Rohov, Strahovice, Chuchelná, Píšť, Hať  
a Šilheřovice, polské gminy Krzanowice a Krzyża-
nowice jako zřizovatelé jednotek požární ochrany 
a vedoucí partner Euroregion Silesia - CZ) podalo 
do prioritní osy 1 programu INTERREG V-A žádost 
o dotaci na vytvoření systému společné ochrany 
území hraničních obcí prostřednictvím zlepšení 
technického zázemí 22 požárních jednotek dobro-
volných hasičů a jejich připravenosti ke společným 
zásahům při požárech, povodních a jiných živel-
ných pohromách v česko-polském pohraničí.
Mezi základní aktivity v projektu bude patřit:
•	 vytvoření	 odborné	 pracovní	 skupiny	 přede-

vším z řad dobrovolných hasičů zapojených 
jednotek, profesionálních hasičů (Hasičský 
záchranný sbor Moravskoslezského kraje, Ko-
menda Powiatowa PSP Racibórz)

•	 provedení	 analýzy	 systému	 ochrany	 hranič-
ních obcí na české i polské straně (kde a kolik 
je jednotek a s jakým vybavením, znalost pod-
mínek pro přeshraniční zásah, znalost systé-
mu požární ochrany v sousední zemi, úroveň 
znalosti jazyka sousední země apod.)

•	 vytvoření	systému	společné	ochrany	(propoje-
ní systému společné ochrany hraničních obcí)

•	 zpracování	 manuálu	 pro	 provádění	 zásahu	
na druhé straně hranice pro jednotky zapoje-
né do projektu, ale i další jednotky na hranici  
v daném území

•	 posílení	 technického	 zázemí	 jednotek	 dob-
rovolných hasičů (pořízení techniky pro jed-
notlivé jednotky - 4 hasičská auta a technické 
vybavení pro 19 jednotek)

•	 posílení	 přeshraniční	 akceschopnosti	 jedno-
tek dobrovolných hasičů (víkendová soustře-
dění v ústřední hasičské škole v Jánských Kou-
pelích, společná taktická cvičení a společná 
pracovní setkání hasičů zapojených jednotek)

Projekt je zaměřen nejen na pořízení vybavení (pro 
Jednotku sboru dobrovolných hasičů obce Píšť 
skoro za jeden milion korun), ale také na měkké 
aktivity, které povedou jak ke zvýšení akceschop-
nosti hasičů, tak k prohloubení bližších osobních 
vztahů lidí vyznávajících stejné životní krédo: 
„Bohu ke cti, bližnímu ku pomoci.“

Věřím, že práce spojené s projektovými přípra-
vami nebyly marné a že nám přinesou kýžené 
finanční prostředky pro realizace samotných 
projektů. Ušetříme tak „naše“ peníze v rozpočtu 
obce pro jiné, neméně důležité investice. Většinu 
projektových záměrů chceme zrealizovat i přes-
to, že nebudou dotačně podpořeny.

 Daniel Fichna, starosta

ZASTUPITELSTVO OBCE PÍŠŤ NA SVéM 17. ZA-
SEDáNÍ DNE 15. 2. 2017 SCHVáLILO ROZPOČET 
OBCE PÍŠŤ NA ROK 2017 S PřÍJMy I VÝDAJI  
VE VÝŠI 44.815.497 KČ.

V loňském roce jsme několik velkých akcí admini-
strativně zahájili (proběhly soutěže na výběr zho-
tovitele), ale k samotné realizaci nedošlo. Proto 
bylo do letošního rozpočtu z loňska převedeno  
v zůstatku cca 12 milionů korun, včetně 1,5 milionu 
rezervy na obnovu obecního vodovodu.

Zastupitelstvo v rozpočtu schválilo výdaje  
na tyto významné akce:
•	 ODKANALIZOVÁNÍ OBCE A VÝSTAVBA ČOV: 

V současné době společnost Koneko, s.r.o., 
Ostrava provádí aktualizaci projektové doku-
mentace a zakreslení nového stavu. Dále jsme 
již vybrali společnost Bon Finance, s.r.o., Ostra-
va pro komplexní zajištění dotace na výstavbu 
odkanalizování a organizaci zadávacích řízení 
pro výběr zhotovitele. Na odkanalizování jsou 
v letošním roce vyčleněny 2 miliony korun. 
Další podrobnosti k odkanalizování najdete  
v článku místostarostky Jany Plačkové.

•	 DEŠŤOVÁ KANALIZACE V ULICÍCH SEVERNÍ 
A ZAHRADNÍ: Akce má vydáno stavební po-
volení a letos dojde k realizaci stavby, na což 
jsme vyčlenili 2 miliony korun.

•	 VYPOUŠTĚNÍ ODPADNÍCH BAZÉNOVÝCH 
VOD NA KOUPALIŠTI: Vypouštění do vodního 
toku přes dechlorační jímku, která bude stát 
cca 500 tisíc korun.

•	 INFORMAČNÍ A KULTURNÍ CENTRUM (IKC - 
KULTURNÍ DŮM): Realizace stavby bude za-

hájena na jaře letošního roku. Zhotovitelem 
stavby IKC je společnost Bystroň group, a.s.,  
z Ostravy za celkovou cenu 29.619.944 Kč včet-
ně DPH. Zastupitelstvo obce pro spolufinan-
cování výstavby IKC uzavřelo s Českou spořitel-
nou smlouvu o úvěru ve výši 20 milionů korun, 
který na splátkách v úrocích bude přeplacen  
o necelých 150 tisíc korun. V letošním roce 
bylo na výstavbu IKC v rozpočtu schváleno 
více než 10 milionů korun.

•	 PARKOVIŠTĚ S DOPROVODNOU ZELENÍ  
(na místě bývalého střediska JZD): Realizace 
stavby bude také zahájena letos na jaře. Zho-
tovitelem je společnost Kareta, s.r.o., z Bruntá-
lu a výstavba bude stát 3,3 milionu korun.

•	 CHODNÍK V ULICI RATIBOŘSKÉ (od Budvar-
ky na konec obce k Polsku): Na podporu této 
stavby byla podána žádost o dotaci u Státního 
fondu dopravní infrastruktury (více ve zprávě  
k žádostem o dotace). V letošním rozpočtu je 
na realizaci vyčleněno 1,5 milionu korun.

•	 CHODNÍK V ULICI OPAVSKÉ: Na dokončení 
rekonstrukce stávajícího chodníku a případ-
né zřízení parkovacích míst naproti prodejen 
GOBE a Jednota jsme v letošním roce vyčlenili 
480 tisíc korun.

•	 DOPRAVNÍ AUTOMOBIL PRO JEDNOTKU 
SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ: Na za-
koupení nového devítimístného automobilu,  
na který jsme získali také dotace z Generální-
ho ředitelství Hasičského záchranného sboru 
ČR a z Moravskoslezského kraje, jsme schválili 
900 tisíc korun.

•	 VÝSTAVBA GARÁŽE PRO HASIČSKÝ DO-
PRAVNÍ AUTOMOBIL: V prostoru nad býva-

lým násypníkem za budovou hasičské zbroj-
nice zatím projektujeme výstavbu garáže  
a v letošním rozpočtu jsme na realizaci vyčle- 
nili 300 tisíc korun.

•	 VEŘEJNÉ OSVĚTLENÍ - REKONSTRUKCE 
VOLNÉHO VEDENÍ: Na podporu výměny vol-
ného vedení byla podána žádost o dotaci  
u Moravskoslezského kraje (více ve zprávě  
k žádostem o dotace). V letošním rozpočtu je 
na rekonstrukci vyčleněno 400 tisíc korun.

•	 PROJEKTOVÁ DOKUMENTACE PRO REKON-
STRUKCI BUDOVY Č.P. 190: Rada obce schvá-
lila záměr na využití budovy bývalé mateřské 
školy jako ordinace pro lékaře, v rozpočtu bylo 
na projekční práce schváleno 400 tisíc korun.

•	 PUMPTRACKOVÁ CYKLODRÁHA: Ve spor-
tovně-rekreačním areálu na prostranství před 
průmyslovou zónou Západ, realizace stav-
by za 350 tisíc korun (více v samostatném  
článku).

•	 OPRAVY A ZPEVNĚNÍ BŘEHŮ PÍŠŤSKÉHO 
POTOKA: Na opravy poškozených a vodní 
erozí narušených břehů potoka jsme vyčlenili  
300 tisíc korun.

•	 OBECNÍ HŘBITOV: Pro jeho rozšíření byl vyří-
zen územní souhlas a v letošním roce budou 
zahájeny stavební práce, na které jsme v roz-
počtu schválili 200 tisíc korun.

Další podrobnosti k příjmům a výdajům z Roz-
počtu obce Píšť na rok 2017 najdete na webových 
stránkách www.pist.cz v záložce „Obecní úřad - 
rozpočet obce“.
Pevně věřím, že se nám podaří uskutečnit co nejví-
ce z naplánovaných akcí.     Daniel Fichna, starosta

HLAVNÍ INVESTIČNÍ AKCE V ROCE 2017

KDY SE BUDE ŽÁDAT O DOTACI Z OPŽP?
Výzva k podání žádostí o podporu z Operačního programu Životní prostředí 
(dále OPŽP) bude vyhlášena dne 16. 10. 2017, uzávěrka žádostí proběhne 18. 1. 
2018 a teprve poté bude fond posuzovat, které žádosti podpoří. Požádáme 
v tomto termínu výzvy.

PROČ SE NEŽÁDALO UŽ LONI, PO SCHVÁLENÍ VÝSTAVBY TLAKOVÉ KA-
NALIZACE ZASTUPITELSTVEM DNE 21. 9. 2016?
Minulou výzvu (od 10/2016 do 1/2017) nebylo možné stihnout, neboť dří-
ve zpracovaná projektová dokumentace z roku 2011 nebyla ve stavu, kdy 
by měla alespoň šanci na vydání stavebního povolení. V současné době je 
zpracovávána její aktualizace, projednává se s vlastníky nemovitostí umístění 
čerpací jímky, zároveň je modernizován projekt na technologii ČOV (z roku 
2004). Po tak dlouhé době je mnoho změn. 

JAKÁ BUDE VÝŠE PŘÍPADNÉ DOTACE?
Výše dotace pro plánovanou dotační výzvu vyhlášenou v 10/2017 bude dle 
ověřených informací ze Státního fondu životního prostředí činit 63,75 % způ-
sobilých výdajů. 

Z ČEHO OBEC UHRADÍ ZBYTEK?

To, že dotace nepokryje 100 % nákladů na výstavbu, je známo již velmi dlou-
ho a platilo to vždy. Obec si hned na počátku výstavby bude muset vzít úvěr 
ve výši okolo 30 milionů korun - tak, aby předfinancovala část výstavby. Pro-
vedené práce pak budou zpětně průběžně hrazeny SFŽP. Obec, jejíž každo-
roční rozpočet se pohybuje okolo 30 milionů korun, je schopna splácet úvěr 
částkou cca 10 milionů ročně. Již po komunálních volbách, které se konaly 
na podzim roku 2014, bylo nové vedení obce nuceno během jednoho roku 
(2015) splatit investice předchozího vedení ve výši 9 milionů korun.

BUDE NĚCO DOPLÁCET VLASTNÍK NEMOVITOSTI?
V rámci tohoto projektu nebude vlastník nemovitosti doplácet na přípojku 
ani čerpací jímku. Vlastník si zajistí napojení odpadu z nemovitosti do jímky, 
napojení přívodu elektrické energie a výchozí revizi. 

BUDE MÍT OBEC PROSTŘEDKY NA KANALIZACI, KDYŽ SE BUDE STAVĚT 
KULTURNÍ DŮM?
Na kulturní dům se nám povedlo našetřit již 12 milionů korun, zbytek spla-
tíme přibližně do dvou let. Kanalizaci výstavba kulturního domu neohrozí. 
Přestože budeme stavět kanalizaci, nechceme, aby naše obec v ostatních 
aspektech - včetně kulturního a společenského života - usnula.

 Jana Plačková, místostarostka

Otázky a odpovědi k financování výstavby kanalizace
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infoservis, fejeton infoservis

ŠPATNé PARKOVáNÍ VOZIDEL V OBCI NEDěLá 
PROBLéMy JEN BěHEM ZIMNÍHO OBDOBÍ, KDy 
SE PROVáDÍ ZIMNÍ úDRŽBA CEST A CHODNÍKů, 
ALE PO CELÝ ROK.

Tento nešvar vnímáme nejen na hlavních komu-
nikacích vedoucích přes obec. Několik za sebou 

V LOňSKéM ROCE SE SDRUŽENÍ OBCÍ HLUČÍN-
SKA PODAřILO ZÍSKAT DOTACI ZE STáTNÍHO 
FONDU ŽIVOTNÍHO PROSTřEDÍ NA TVORBU 
METODICKÝCH MATERIáLů A PRACOVNÍCH LIS-
Tů PRO VÝUKU PřÍRODOVěDy A PřÍRODOPISU 
NA HLUČÍNSKU.

Realizace projektu „Jak na výuku EVVO na Hlučín-
sku?“ bude probíhat až do konce roku 2018 a jeho 
součástí budou aktivity jako podrobná analýza 
environmentálního vzdělávání, výchovy a osvěty 
(EVVO) na Hlučínsku s workshopem a sběr dat  
a průzkum lokalit pro regionální výuku EVVO.
Postupně budou ve spolupráci s pedagogy  
a s dalšími odborníky na EVVO připravovány stě-
žejní výstupy projektu - metodické materiály  

Následky špatného 
parkování v naší obci

CHYSTÁ SE UČEBNICE PŘÍRODOVĚDY HLUČÍNSKA

zaparkovaných aut například v ulici Opavské -  
ať už před restauracemi, u koupaliště nebo před 
obchody - způsobuje řidičům při jejich objíždění 
nemalé problémy, neboť se nemají kam zařadit 
a musí spoléhat na shovívavost a nelpění protije-
doucího řidiče na jeho přednosti v jízdě.
Na vedlejších komunikacích je to ještě horší, ne-
boť „boční“ uličky mnohdy nemají potřebnou šíři  
pro bezpečné objíždění špatně odstaveného  
vozidla.
Osobně jsem letos zažil situaci, kdy hasiči jeli k po-
žáru rodinného domu a na úzké místní komuni-
kaci kvůli špatně odstavenému vozidlu a zhoršené 
sjízdnosti došlo k dopravní nehodě. Hasiči, kteří jeli 
pomoci jiným, se takto sami dostali do problémů.
Každý z nás je v případě nouze rád za rychlou po-
moc. Včasný zásah může zachránit nejen naše 
majetky, ale v mnoha případech i životy a zdra-
ví. Je smutné, když svým nesprávným chováním 
způsobíme problémy jiným. Buďme prosím vůči 
sobě ohleduplní a respektujme ustanovení zákona  
o silničním provozu především při zastavení a stání 
vozidla podél silnice. Neparkujme na chodnících  
a na místech, kde vznikají nebezpečné situace!

 Daniel Fichna, starosta

a pracovní listy pro výuku přírodovědy a přírodo-
pisu pro 1. i 2. stupeň základních škol zaměřené 
na tematické celky: geologie, říční, lesní, sídelní  
a zemědělská krajina.
Všechny materiály budou obsahovat základní 
charakteristiky těchto ekosystémů se specific-

kým zaměřením na oblast Hlučínska (na kon-
krétní lokality a místa), budou tedy připraveny 
na míru pro výuku EVVO na základních školách 
v našem regionu.
Před samotným tiskem materiálů proběhnou 
workshopy k jednotlivým tematickým celkům  
a evaluace zvolených metod a postupů odzkouše-
ním ve výuce na školách. V rámci závěrečné kon-
ference pak budou pedagogové z Hlučínska (ko-
ordinátoři EVVO) i veřejnost seznámeni s finálními 
materiály, příklady využití ve výuce apod.
Věříme, že realizací projektu vytvoříme jakýsi cel-
kový základ a metodiku pro výuku EVVO na Hlu-
čínsku i vhodný základ pro budoucí aktivity v této 
oblasti.                 Lenka Osmančíková

 referentka Sdružení obcí Hlučínska

Toto strašidlo je vzdáleným příbuzným Smra-
ďocha komínového, kterého jsme čtenářům 
zpravodaje přiblížili v podzimním vydání.
Na rozdíl od příbuzného - pohybujícího se 
vysoko v ovzduší a pobývajícího v okolí komí-
nů - je tento smraďoch přízemní tvor. Najdete 
jej v blízkosti chodníků, předzahrádek u cest,  
na trávnících. Velmi často bývá spatřen  
na travnaté ploše před místní základní školou.
Smraďoch exkrementový je malého vzrůstu. 
Jeho oděv má často hnědou barvu v různých 
odstínech - od okrově hnědé po téměř čer-
nou. Toto nenápadné zbarvení způsobuje 
obtížnou rozpoznatelnost. Má malou kula-
tou hlavičku a jeho obličeji vévodí velký nos  
se širokými nosními dírkami. Díky němu ucítí 
strašidlo venčícího se pejska v okruhu něko-
lika desítek metrů. Smraďochovy končetiny 
jsou zakončeny malými chapadélky, která 
slouží k zachycení v srsti pejsků všech mož-
ných ras.
Tak jako jiná strašidla i toto ovládá telepatic-
ký přenos myšlenek. Proto se mu daří omá-
mit nic netušící majitele venčící své pejsky.  
Ti se s úsměvem procházejí po vesnici, sle-
dují přírodu a nejspokojenější jsou, jakmile 
jejich pejsek vykoná potřebu. Poté spěchají 
do svých domovů k připravené snídani nebo 
večeři či k modře pomrkávající obrazovce te-
levizoru. Díky Smraďochu exkrementovému 
zcela zapomněli na sáčky ve svých kapsách, 
jež měly sloužit k uklizení exkrementů jejich 
čtyřnohých přátel.
Tehdy přichází chvíle, kdy Smraďochova 
chapadélka povolí, seskočí do trávy a může  
v klidu klást vajíčka do volně ležících hnědých 
kupiček. Za dva týdny se z nich vylíhnou malí 
potomci, kteří velice brzy vyrostou do dospě-
lých jedinců. 
Strašidla tohoto druhu jsou veselé povahy. 
Nejvíce je potěší zoufalý výraz člověka, kte-
rý si odnáší kousek exkrementu na své botě. 
Jsou i přátelská - velmi ráda se druží s Bacil-
kou infekční, jež je s oblibou navštěvuje.
Jak zabránit rychlému šíření Smraďocha ex-
krementového? Zjistilo se, že pomáhá neu-
kládat připravený sáček do kapes, ale držet 
jej v ruce po celou dobu venčení. Uklízením 
psích hromádek zabráníte množení zákeřné-
ho strašidla a navíc uděláte radost všem, kteří 
se rádi pohybují v čistém prostředí.    

 Jarmila Polomská

MILá POVINNOST ČEKALA NAŠE ZASTUPITELE V úVODU 17. ZASEDáNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE PÍŠŤ 
DNE 15. úNORA 2017.

Paní PETRA HOLUBOVá z Píště je další z řady dárců - našich spoluobčanů, kteří byli za bezpříspěvkové 
dárcovství krve, krevních derivátů či kostní dřeně oceněni Českým červeným křížem. Zlatou medaili MUDr. 
Jana Janského obdržela za 40 bezpříspěvkových odběrů.
Paní Holubové se dostalo upřímného poděkování za její hluboce lidský postoj, kterým přispěla k navrácení 
zdraví či záchraně životů mnoha lidí. Jménem zastupitelstva obce jí starosta obce Bc. Daniel Fichna a mís-
tostarostka Mgr. Jana Plačková předali Pamětní list a finanční odměnu.            Marie Halfarová

píšťský lexikon

Smraďoch exkrementový

 DAR Z NEJCENNĚJŠÍCH 
 Petra Holubová (vlevo) přebírá ocenění a květinu z rukou představitelů obce.                       Foto Magda  Smolková  

„Psí“ sáčky si můžete vyzvednout na Oú. 

Děkujeme všem koledníkům a dárcům, kteří 
svou ochotou a finančním darem také letos 
přispěli na pomoc lidem, kteří se z důvodu své 
nemoci, stáří či jiného hendikepu neobejdou 
bez cizí pomoci.
Profesionální činnost Charity již desítky let 
pomáhá potřebným a příspěvky dárců zajisté 
nejsou zbytečnou investicí.

2001 8.900 Kč 2010 64.550 Kč
2002 34.079 Kč 2011 65.008 Kč
2003 41.534 Kč 2012 66.769 Kč
2004 48.046 Kč 2013 63.563 Kč
2005 62.817 Kč 2014 64.614 Kč
2006 52.098 Kč 2015 71.018 Kč
2007 53.160 Kč 2016 65.654 Kč
2008 61.427 Kč 2017 79.008 Kč
2009 62.922 Kč         Marie Halfarová

Tříkrálová sbírka

Vážení spoluobčané, již delší dobu pro Vás hledá-
me lékaře jak pro zajištění zubní ordinace, tak i pro 
výkon praktického obvodního lékaře po MUDr. Ku-
binové.
Přestože jsme jednali s několika lékaři, kterým jsme 
nabízeli obecní prostory za přijatelný nájem, žádný 
z nich doposud neprojevil zájem.
Chceme zachovat základní lékařské služby v naší 
obci, proto se obracíme na Vás spoluobčany, zda 
nevíte o někom ze stomatologů či praktických lé-
kařů, kteří by byli ochotni tyto zdravotnické služby 
v Píšti vykonávat. Budeme rádi za jakýkoliv podnět 
a děkujeme za spolupráci.    Daniel Fichna, starosta

Hledáme lékaře
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rozhovor rozhovor

PAN JOSEF BOČEK SE NARODIL 19. BřEZNA 1926 
V PÍŠTI - PřED NěKOLIKA TÝDNy SE TEDy DOŽIL 
úCTyHODNÝCH 91 LET. NA OTáZKU, JAK By 
POJMENOVAL SVOU NáRODNOST, ODPOVÍDá, 
ŽE SE VŽDy PREZENTUJE JAKO SLEZAN. JEHO 
OSUDy NáZORNě ILUSTRUJÍ SLOŽITOU  
A PESTROU HISTORII HLUČÍNSKA.

Základní školu absolvoval v českém i německém 
jazyce. Vyučil se tesařem a v osmnácti letech mu-
sel nastoupit do pracovního tábora v Dortmundu. 
Po půl roce narukoval do wehrmachtu a výcvik 
prodělal v jižní Francii.
Byl nasazen do bojů v Normandii. V Brestu se spo-
lu s ostatními vojáky vzdal americké armádě - bylo 
to v den odpustu v Píšti, 8. 8. 1944. V zajateckém 
táboře pracoval na položení ropovodu postupují-
cího souběžně s frontovou linií z přístavu Le Havre  
do Paříže. V srpnu roku 1946 po návratu domů za-

čal pracovat ve Vítkovických železárnách a brzy 
nato si zvýšil kvalifikaci studiem Průmyslové školy 
stavební v Lipníku (obor liniové vodohospodářské 
stavby). Dodnes je mu vzdělání životní potřebou - 
navštěvoval i Univerzitu třetího věku.
Vždy se angažoval v obecním životě ve svém ro-
dišti Píšti - mimo jiné pracoval i jako místopřed-
seda MNV. Podařilo se mu prosadit a zrealizovat 
výstavbu koupaliště a doplnit jej minigolfem, pro-
vést regulaci potoka, vybudovat obecní vodovod. 
Vehementně se zasazoval o vybudování protipo-
vodňové ochrany obce, jež je rozestavěná, ale k její-
mu dokončení dosud nedošlo. To jej velmi mrzí. Již  
v roce 2000 vytvořil projekt decentralizovaného čiš-
tění odpadních vod jako doplněk územního plánu.
Výčet jeho aktivit, zájmů a životních příběhů by vydal 
na samostatnou publikaci. My jsme pana Josefa Boč-
ka poprosili o odpovědi na otázky, jež se pojí k naší 
farnosti a jeho donátorským aktivitám v této oblasti. 

VE FARNÍ ZAHRADě UŽ MáME NěKOLIK LET 
KřÍŽOVOU CESTU. JEDNOTLIVá ZASTAVE-
NÍ ByLA OBOHACENA O KERAMICKÝ OB-
RAZ POSLEDNÍ VEČEřE. NENÍ TAJEMSTVÍM,  
ŽE ZA VÝROBOU A INSTALACÍ STOJÍTE PRáVě 
Vy. CO VáS K TOMU VEDLO?
Je to dlouhý příběh, který začal pozváním do farní 
rady. V ní jsem se zasazoval za lepší angažovanost 
farníků, jež by vedla k opravě a revitalizaci kostela 
v Píšti. Vše vyvrcholilo aktivitami pana faráře Ma-
riusze Sienkowského ohledně korunovace obrazu 
Panny Marie Čenstochovské a ustanovením naše-
ho kostela jako poutního místa.

 SPLNĚNÝ SLIB  
 VE JMÉNU VÍRY  
 A NADĚJE 

„Zavázal jsem se tehdy,  
že dostanu-li se zpět domů 

a vydělám-li více peněz,  
než budu potřebovat  

pro svůj život, daruji je  
ve prospěch zvelebení  

našeho kostela.“

ních liturgických obřadů. V současné době se již 
kaplička Poslední večeře Páně těší zájmu mnoha 
poutníků a farníků.

FINANCOVáNÍ OBRAZů NA KřÍŽOVé CESTě 
ALE NEByLO VAŠÍ PRVNÍ DONáTORSKOU AK-
TIVITOU. MOHL BySTE ZMÍNIT DALŠÍ PROJEK-
Ty SPOJENé S NAŠÍ FARNOSTÍ, KTERé JSTE 
FINANČNě PODPOřIL?
Asi největší akcí bylo financování výroby nových 
zvonů. V té době jsem po šestnácti letech soud-
ních řízení dostal částečnou úhradu za mou čin-
nost v projektu Adaptace štěrkovišť v Hlučíně  
a Dolním Benešově na kaskádu vodních nádrží - 
bočních přehrad řeky Opava.
Ve stejnou dobu bylo zjištěno, že jsou zvony v na-
šem kostele poničené. Jednalo se o zvony, jež byly 
náhradou za ty, které byly za války deportovány 
do Německa. Napadlo mě tedy, že nechám zho-
tovit nové zvony. Zajeli jsme s Otcem Mariuszem 
do zvonařské dílny v Brodku u Přerova a zadali 
tam ulití tří zvonů. Jejich zhotovení jsem v plné 
výši uhradil. Z darů farníků na zvony pak byly za-
placeny náklady na zhotovení nové stolice pro tři 
zvony, instalaci zvonů a jejich elektrifikaci. A také 
menší zvon - takzvaný umíráček byl zaplacen paní 
Uhrinovou.

TO JE ZAJISTé úCTyHODNÝ POČIN. NABÍ-
ZÍ SE OTáZKA - CO VEDE ČLOVěKA K TOMU, 
ABy PODPOROVAL ROZVOJ FARNOSTI, ŠÍřENÍ 
VÍRy?
V době nasazení na frontě v Normandii mi bylo de-
vatenáct let. Smrt jsem měl stále před očima. Když 
mi bylo hodně úzko, vzpomněl jsem si na obraz 
Panny Marie, který je dominantou v hlavním oltáři 
našeho kostela. Mnohými, i mou matkou, je uctí-
ván jako zázračný.
Zavázal jsem se tehdy, že dostanu-li se zpět domů 
a vydělám-li více peněz, než budu potřebovat pro 
svůj život, daruji je ve prospěch zvelebení našeho 
kostela. Nové zvony v kostele a keramické reliéfy  
ve farní zahradě snad svědčí o tom, že jsem přimě-
řeně splnil svůj slib.

Z VAŠÍ ODPOVěDI JE PATRNé, ŽE VáS VÍRA 
PROVáZELA JAKO SAMOZřEJMá SOUČáST ŽI-
VOTA UŽ OD MLáDÍ. VELKOU ČáST ŽIVOTA JSTE 
ALE PROŽIL V DOBě, KTERá KřESŤANSTVÍ NE-
PřáLA. NAOPAK PODPOROVALA Ty, KTEřÍ SE 
VEřEJNě OD VÍRy DISTANCOVALI. JAKé VZPO-
MÍNKy SE VáM VyBAVÍ NA TyTO ČASy?
V době, kdy jsem byl zaměstnán na Krajském ná-
rodním výboru v Ostravě a měl ve správě místní 
vodohospodářskou problematiku obcí, docházela 
mému zaměstnavateli z obce udání, že chodím  
do kostela, že mé děti chodily do náboženství,  
že mi syn emigroval do Německa. Moje odbor-
nost asi převážila nad snahou potírat náboženství 
a nadřízení si mých aktivit cenili natolik, že mě  
z práce nevyhodili. A to se zpětně odrazilo v mé 
angažovanosti pro rozvoj obci Píšť. 

POJďME SE VRáTIT JEŠTě HLOUBěJI PROTI 
PROUDU ČASU. LETOS UŽ PROŽIJETE 91. VELI-
KONOCE. JAK VyPADALy VELIKONOČNÍ SVáT-
Ky VE VAŠEM DěTSTVÍ?

Největší donátorskou akcí Josefa Bočka bylo financování výroby nových zvonů pro chrám sv. Vavřince.
                       Snímky Magda Smolková a archiv Josefa Bočka

Keramický obraz Poslední večeře doplnil jednotlivá zastavení křížové cesty ve farní zahradě v Píšti.

Velikonoční svátky jsme slavili podobně jako dnes 
- křesťanským obsahem a lidovou tradicí. I tehdy  
k těmto svátkům patřila voda pro ženy, dobré jídlo 
a čas strávený s rodinou.

VáŠ ELáN A ZáJEM O VěCI VEřEJNé JE OB-
DIVUHODNÝ. MáTE JEŠTě NěJAKé PLáNy 
ČI SNy, KTERé By OBOHATILy ŽIVOT NEBO 
VZHLED NAŠÍ FARNOSTI?
Mám ještě jeden sen - udělat ve farní zahradě  
v areálu poutního místa parkové úpravy. Plány jsou 
připraveny, uvidíme, zda se je podaří zrealizovat.
Na závěr bych chtěl uvést důležité životní motto: 
„Co držíš ty, to drží tebe.“ Co já dodržuji v době, kdy 
zdánlivě nemusím, to mě drží v době, kdy pomoc 
a podporu potřebuji.                   Jarmila Polomská

Doporučil jsem a nakonec i zprostředkoval zřízení 
Nadace na opravu kostela v Píšti. Následovaly úva-
hy, jež vedly k vybudování křížové cesty po obvodu 
farní zahrady. Vznikl tehdy problém, jakou vybrat 
nosnou konstrukci obrazu a jaké volit samotné ob-
razy jednotlivých zastavení. Hlavním požadavkem 
byla odolnost vůči vnějším vlivům a trvanlivost. 
Proto jsem kontaktoval známou tvůrčí keramickou 
odbornici PaedDr. Kateřinu Pavlicovou - Gavlaso-
vou, aby mi tento problém pomohla vyřešit.
Poté jsem nechal zhotovit keramické reliéfy jed-
notlivých zastavení a kapličky, na něž byly obra-
zy nainstalovány. Bohužel byl těmito úpravami 
zviditelněn nevzhledný štít hospodářské budovy, 
který jsem nemohl přijmout jako součást křížové 
cesty. Znovu jsem tedy kontaktoval autorku ob-
razů a výsledkem bylo neobvyklé poslední zasta-
vení - Uložení Ježíše do hrobu. Následovalo ještě 
vytvoření patnáctého zastavení - Zmrtvýchvstání 
Páně. Jsem rád, že se podařilo v areálu vybudovat 
i centrální shromaždiště - oltář pro konání pout-

Na břehu Hlučínské 
štěrkovny - vodního díla, 
které projektoval.
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farnost farnost

Po sobotě, na úsvitu prvního dne v týdnu, 
přišly Marie Magdalská a druhá Marie po-
dívat se na hrob. Vtom nastalo velké země-
třesení, neboť anděl Páně sestoupil z nebe, 
přistoupil, odvalil kámen a posadil se na něj.
Jeho zjev byl jako blesk a jeho roucho bílé 
jako sníh. Strachem z něj se strážci zděsili  
a klesli jako mrtví.
Anděl promluvil k ženám: „Vy se nebojte. Vím, 
že hledáte Ježíše ukřižovaného. Není tady. 
Byl v vzkříšen, jak řekl. Pojďte a podívejte se 
na to místo, kam byl uložen. A rychle jděte  
a povězte jeho učedníkům, že byl VZKŘÍŠEN  
Z MRTVÝCH. Jde před vámi do Galileje, tam  
ho uvidíte. To jsem vám měl povědět.“
Ženy rychle odešly od hrobu a se strachem 
i s velkou radostí to běžely oznámit jeho 
učedníkům.
Vtom šel Ježíš proti nim a řekl jim: „Buďte 
zdrávy!“ Přistoupily, objaly mu nohy a po-
klonily se mu. Tu jim Ježíš řekl: „Nebojte se! 
Jděte a oznamte mým bratřím, ať odejdou 
do Galileje. Tam mě uvidí.“

Velikonoční radost ze Vzkříšení našeho 
Pána Vám všem přeje a vyprošuje duchovní 

správce farnosti P. Petr Černota.

Matoušovo evangelium

Kristus je přítomný!
Kristus je živý!

Kristus je vzkříšený!

Můj Pán a Bůh můj
Můj život,
můj pokoj,
má radost,
má naděje

Již dvakrát mohli občané Píště zhlédnout Živý 
betlém. V prostoru před obecním úřadem  
se 30. prosince 2016 opět objevilo malé pódium, 
stánky s občerstvením a ohrada s domácími zvířaty.
To Kulturní komise obce Píšť, Schola Píšť, chova-
telé a hasiči připravili prostor k setkání a sdílení 
poutavého a stále přitažlivého vánočního příběhu 
zrození. Příběh aktéři sehráli podle zcela nového 
scénáře, který nás ze současnosti, pro niž je cha-
rakteristický spěch, honba za materiálními požitky 
a nedůvěra k lidem v okolí, přenesl do Betléma  
na počátku našeho letopočtu.
Hrdina - cestovatel v čase přišel k poznání, že vzá-
jemná láska, víra v dobro a naděje do budoucnosti 
má svůj smysl. účast ve vánočním příběhu v něm 
probudila pozitivní myšlení.
Tato nálada se určitě přenesla i mezi diváky, pro-
tože sbírka, která byla součástí akce, byla úspěšná. 
Z dobrovolných příspěvků diváků do připravených 
kasiček a tržby v prodejních stáncích vzešla nako-
nec suma 7-550 Kč, která byla převedena na konto 
sdružení HAIMA Ostrava, Občanského sdružení  
na pomoc dětem s poruchou krvetvorby.
Přispěli jsme tak na vybudování herní a učební 
zóny pro malé pacienty, kteří se léčí na dětské he-
matoonkologii ve Fakultní nemocnici v Ostravě.
Velký dík patří všem, kteří se na organizaci podíleli, 
ale hlavně těm, kteří přišli vánoční příběh zhléd-
nout a zároveň udělat dobrý skutek.

 Jarmila Polomská

Přinášíme Vám doplnění informací o finan-
cích vybraných a investovaných v rámci ve-
řejné sbírky na nové varhany.
V tabulce je rozdělení investovaných peněz 
v letech 2011 až 2016 a také rozdělení veške-
rých vybraných a darovaných financí na tři 
skupiny: Obec Píšť, firmy (podnikatelé) a jed-
notliví drobní dárci.
Zůstatek financí (113.538 Kč) bude použit  
na opravu farní střechy. 
Děkujeme všem přispěvatelům za jejich  
finanční dary!           

Živý betlém 
již podruhé

PřEHLED VEřEJNÝCH SBÍREK NA STAVBU NOVÝCH 
VARHAN V CHRáMU SV. VAVřINCE V PÍŠTI

PřEHLED INVESTIC DO STAVBy NOVÝCH VARHAN

  CELKEM VYBRÁNO: 6.107.899 KČ

DÁRCE ČÁSTKA

Obec Píšť 1.193.308 Kč

Firmy (podnikatelé) 692.000 Kč

Sběrné listiny (farníci, ostatní) 4.222.591 Kč

OBDOBÍ INVESTOVÁNO V KČ

v roce 2011 100.000

v roce 2012 3.053.200

v roce 2013 497.308

v roce 2014 1.041.270

v roce 2015 1.098.222

v roce 2016 204.361

CELKEM INVESTOVÁNO: 5.994.361

 ZVELEBOVáNÍ KOSTELA POKRAČUJE 

Bratři Josef a Hubert Jurečkovi instalují v našem chrámu sv. Vavřince nové dřevěné lavice nahoře na kůru 
za odborného dohledu Ericha Endra.                          Text a snímky Magda Smolková
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Snímky Magda Smolková
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infoservis infoservis

V OBCÍCH NA HLUČÍNSKU A V PřILEHLéM úZEMÍ 
POLSKÝCH GMIN SE KROMě PřIROZENě ROS-
TOUCÍ A LIDMI ZáMěRNě VySAZENé VEGETACE 
VySKyTUJÍ TAKé ROSTLINy, KTERé NAZÝVáME 
INVAZIVNÍ. TOTO OZNAČENÍ DOSTALy, JELIKOŽ 
VELMI RyCHLE OBSAZUJÍ NOVá úZEMÍ, ČÍMŽ 
VyTLAČUJÍ PůVODNÍ DRUHy A MOHOU TAKé 
POZMěňOVAT POMěRy ŽIVIN V PůDě. NAVÍC 
ZHORŠUJÍ PřÍSTUPNOST POZEMKů A ZVyŠUJÍ 
NáKLADy NA úDRŽBU KRAJINy. NěKTERé Z 
NICH JSOU ZáROVEň VELMI ŠKODLIVé LIDSKé-
MU ZDRAVÍ.

Na našem území jde zejména o bolševník a kříd-
latku. Jelikož je včasná reakce - prevence a rychlá 
likvidace na malé ploše - podstatně levnější než 
řešení následků masové invaze, rozhodlo se Sdru-
žení obcí Hlučínska zrealizovat společný česko
-polský projekt, jehož cílem je zmapovat místa vý-
skytu bolševníku a křídlatky, informovat veřejnost 
o jejich škodlivosti a doporučit, jak se zachovat při 
jejich nálezu.
V rámci projektu budou obcím a městům poskyt-
nuty návody, jak proti těmto rostlinám bojovat. Bu-
dou informovány o legislativní a dotační podpoře. 
V neposlední řadě proběhnou na našem území 
ukázky likvidace porostů křídlatky a bolševníku  
a zároveň si necháme poradit od těch, kdo již mají 
s likvidací zkušenosti. Poznatky nám pomohou  
v budoucnu při vyčištění zmapovaných ploch.
Z tohoto důvodu připojujeme popisy obou inva-
zivních rostlin a žádáme občany, aby nám podá-
vali informace o jejich výskytu v oblasti Hlučínska  
a gmin Kietrz, Krzanowice, Krzyżanowice a Piet-
rowice Wielkie. Také proto jsme zřídili e-mail inva-
zivni-druhy@centrum.cz.

ROSTLINY, KTERÉ K NÁM NEPATŘÍ
BOLŠEVNÍK VELKOLEPÝ

(Heracleum mantegazzianum)

jak jej poznáme?
Bolševník je dvouletá až vytrvalá rostlina, dorůstá 
do výšky až pěti metrů. Původně byl součástí vyso-
kobylinné vegetace v oblasti Západního Kavkazu 
pod hranicí lesa mezi nadmořskými výškami 1.500 
až 1.850 metrů.
Semenáčky bolševníku vzcházejí velmi brzy  
na jaře. V prvních letech po vyklíčení vytvářejí 
přízemní listovou růžici a v tomto stadiu většinou 
zůstávají tři až pět let, v nepříznivých podmínkách  
i dvanáct let. 

o druhy bolševníku Sosnowského (Heracleum  
sosnowskyi).

proč je neBezpečný?
čím nám Škodí?

Je silnou invazivní rostlinou, osidluje téměř veške-
rá stanoviště. Nejvíce se šíří podél cest a vodních 
toků. Obvykle nejprve ovládne ruderální stanoviš-
tě, pak se začne šířit i na vlhká a na živiny bohatá 
stanoviště v okolí, odkud postupně vytlačí konku-
renčně silné byliny. Daří se mu to zejména proto, 
že jeho semena vyklíčí velmi brzy na jaře, rychle 
přerostou většinu rostlin a vytvoří zákryv. Časem 
vznikne souvislý porost, který zcela znemožní růst 
ostatních rostlin.
Přirozené šíření zajišťují semena roznášená větrem 
a tekoucí vodou, dále semena zachycená na do-
bytku či pneumatikách.
Bolševník však znamená také velké nebezpečí 
pro zdraví člověka. Lodyhy a listy obsahují foto-
toxické furanokumariny, které ve tmě jen dráždí 
kůži. Na denním světle (UV záření) však způsobu-
jí těžké poleptání a puchýře (popáleniny třetího 
stupně).
Prvotní kontakt s rostlinou a jejími šťávami je bez-
bolestný, fototoxické reakce se aktivují obvykle  
po patnácti minutách osvětlení. Zánětlivá zranění 
se objevují po cca 24 hodinách. Jejich rozsah závi-
sí na množství šťáv, kterými byl člověk potřísněn, 
délce jejich působení a obranyschopnosti poško-
zeného. Jsou velmi bolestivá a těžce se hojí. Jejich 
pozůstatky (pigmentace a jizvy) zůstávají patrné 
přinejmenším celé měsíce, někdy se objevují trva-
lejší následky v podobě vyšší citlivosti poraněných 
míst na UV záření. Dlouhodobým následkem mo-
hou být občasné vyrážky (často iniciované sluneč-
ním zářením).
U obzvlášť citlivých jedinců mohou už samotné vý-
pary z většího množství pokosených rostlin vyvolat 
pálení v krku, závratě, nevolnost a slzení. V někte-
rých případech může dojít i k úmrtí.

co dělaT pŘi konTakTu 
a napadení?

Nejjednodušší je vyhýbat se kontaktu s rostlinou  
a upozornit na její výskyt příslušný obecní úřad.  
Při likvidaci je nutné vybavit se vhodným ochran-
ným oděvem, brýlemi a také respirátorem.
V oblastech výskytu bolševníku preventivně va-
rujeme děti (dutá lodyha láká ke hrám - foukač-
ky, dalekohledy...) a zamezíme jejich kontaktu  
s rostlinou. Bolševník je možné částečně likvidovat 
mechanicky, vyrytím, ale nejúčinnější je chemický 
postřik směsí herbicidů. Tuto likvidaci je potřeba 
svěřit odborné firmě.
Místa potřísněná šťávou doporučujeme okamžitě 
omýt silným proudem vody a po opláchnutí za-
bráníme přístupu světla zakrytím. Při poleptání, 
případně když se dostaví druhotné příznaky (bo-
lesti hlavy, třes, závratě, pálení očí), je nezbytné 
opustit zasažený prostor a urychleně vyhledat 
lékaře.

KřÍDLATKA JAPONSKá
(Reynoutria japonica)

KřÍDLATKA SACHALINSKá
(Reynoutria sachalinensis)

KřÍDLATKA ČESKá
(Reynoutria x bohemica)

jak ji poznáme?
Křídlatka je vytrvalá rostlina s výrazně článkovitý-
mi, dutými, dužnatými, křehkými stonky vyrůsta-
jícími z bohatě rozvětvených, silných a dlouhých 
podzemních oddenků. Její domovinou je severo-
východ Asie (Japonsko, Čína, Tajwan a Korejský 
poloostrov), kde obývá vlhká údolí a horské svahy. 
Vzácněji roste i na okrajích horských políček v nad-
mořských výškách až do 2.600 m n. m, většinou  
na chudé půdě. Do Evropy byla dovezena v první 
půli 19. století.
Stonky, které vyrůstají již v březnu nebo dub-
nu, dosahují výše až dvou metrů. Jsou přímé  
a v horní části rozvětvené. V mládí jsou zelené  
s červenavým nádechem, později zůstávají tmavě 
kropenaté. Listy jsou lysé, s poměrně krátkými na-
červenalými řapíky. Vyrůstají na stoncích střídavě. 
Jsou holé, tuhé až kožovité s vyniklou žilnatinou, 
oboustranně zelené až světle zelené. Mladé listy 
mají okraje stočené.
Je to rostlina dvoudomá. Pravidelné pětičetné 
květy mají nerozlišená okvětí s bělavými, vzácněji 
nažloutlými nebo narůžovělými okvětními lístky. 
Samičí květy mají lístky neopadavé.
Plody jsou lesklé trojhranné nažky dlouhé tři  
až čtyři milimetry, zbarvené černohnědě až černě. 
Mají křidélka po neopadavém okvětí.

proč je neBezpečná?
čím nám Škodí?

Jedná se o jednu z nejúpornějších invazivních 
rostlin. Na svém stanovišti se kvůli hluboce ko-
řenícím oddenkům rychle rozšiřuje a zcela vyt-
lačuje původní rostlinstvo. Mění tak nepříznivě  
i podmínky pro většinu místně žijících živočichů.

Rozmnožuje se převážně vegetativně pomocí 
odlomených oddenků, které bývají zanášeny při 
povodních s odplavenou zeminou na zcela nová 
místa. I drobné kousky oddenku většinou vyklíčí  
a během několika let nově získaný prostor zcela 
zarostou. Kvůli krátké době vegetace u nás seme-
na málokdy dozrávají.
Kořeny a listový opad navíc produkují látky s alelo-
patickým účinkem, tj. znemožňují růst jiných rostlin. 
Často takto zaberou pásy na březích řek, rozšiřují se 
také na náspech cest a na bývalých skládkách, kam 
byly zavlečeny při rekultivacích. O jejich rozšíření se 
postarali také včelaři, kteří tuto medonosnou rostli-
nu záměrně vysazovali.
U nás byla křídlatka poprvé zaznamenána  
ve volné přírodě v roce 1892. Vyskytuje se hojně  
po celém území ČR, nejvíce v blízkosti vodních  
toků a lidských sídel, většinou na vlhkých substrá-
tech s kyselou reakcí. 

Křížením křídlatky japonské s křídlatkou sacha-
linskou vznikl hybridní druh křídlatka česká (Rey-
noutria × bohemica), která je obzvláště rozpínavá  
a proti mechanické i chemické likvidaci nejodolněj-
ší. Rozmnožuje se výhradně vegetativně a na stano-
vištích, kde se vyskytují také její rodiče, je vytlačuje.
O neblahém vlivu křídlatky svědčí rovněž fakt,  
že byla zahrnuta do seznamu „100 nejhorších in-
vazních druhů světa“.

co dělaT pŘi konTakTu?
Křídlatka naštěstí, na rozdíl od bolševníku, nevylu-
čuje zdraví škodlivé látky. Její hustý porost však vel-
mi znepříjemňuje hospodaření a pohyb v krajině. 
Po nalezení porostu křídlatky uvědomte vlastníka 
pozemku a příslušný obecní úřad. Pokud roste kří-
dlatka na Vašem pozemku, využijte při její likvidaci 
příslušnou metodiku nebo se raději obraťte na od-
bornou firmu.                          Radim Lokoč

ceník inzerce ve zpravodaji oBce píŠŤ

1/1 strany 1.000 Kč
1/2 strany 600 Kč
1/4 strany 300 Kč
Práce grafika 200 Kč/hod.

SLEVY ZA OPAKOVÁNÍ
2 opakování 6 %
3 - 5 opakování 12 %
6 - 10 opakování 17 %

Tento ceník byl vytvořen na základě Ce-
nového výměru Obce Píšť číslo 18/2013  
s platností od 1. 3. 2013, kterým se stano-
ví ceny za inzerci v místním zpravodaji pro 
rok 2017. Zpravodaj je koncipován ve for-
mátu A4 (barevně). Není rozlišován rozdíl 
ceny za černobílou nebo barevnou inzerci. 
Práce grafika bude započítána po dohodě  
s inzerujícím v případě, že požadovaná in-
zerce nebude mít výslednou grafickou 
formu vhodnou pro zveřejnění inzerátu  
ve zpravodaji.

Ceny inzerce jsou uvedeny bez DPH.
Podklady pro inzerci: hotové inzeráty 

ve formátu PDF v tiskové kvalitě 
(300 dpi, CMYK).

185 x 261 mm

1/1

185 x 129 mm

1/2

91 x 129 mm

1/4

invazivní vegeTace

V prvním roce bolševník klíčí ze semene zpravi-
dla již v půli února (někdy i dříve), vytváří pouze 
listy a shromažďuje zásoby v mohutném kořeni.  
Ve druhém až pátém roce (ale možná i pozdě-
ji) pak vytvoří listovou růžici a vyžene mohutnou 
květní lodyhu s květenstvím. Lodyha je dutá, 
brázditě žebernatá, narůžověle až fialově skvrnitá. 
Může mít průměr až deset centimetrů.
Listy jsou veliké, řapíkaté, dosahují délky až 150 
centimetrů. řapíky jsou oblé bez zřetelného  
žlábku.
Kromě bolševníku velkolepého roste v Česku ješ-
tě bolševník obecný (Heracleum sphondylium), 
který se svému příbuznému trochu podobá. Není 
vyloučeno, že se v místech společného výskytu 
oba druhy kříží. V některých evropských zemích 
dochází k invazi dalších tzv. „obřích bolševníků“ 
podobného vzhledu a vlastností, konkrétně jde 

 bolševník

 křídlatka  
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Č. Název akce Termín Organizátor

1. Novoroční koncert 08.01.17 Obec Hať

2. Obecní ples u příležitosti 640 let obce 14.01.17 Obec Šilheřovice

3.
Mezinárodní halový fotbalový turnaj pro ročníky 2006  
a mladší „O pohár obce Šilheřovice“

28.01.17 Obec Šilheřovice

4. 
Mezinárodní halový fotbalový turnaj pro ročníky 2009  
a mladší „O pohár obce Šilheřovice“

04.02.17 Obec Šilheřovice

5. Den pro ženu 11.03.17 Obec Šilheřovice

6. Velikonoční výstava se sváteční inspirací 1.-2.4.2017 Obec Píšť

7. Wielkanocna Procesja Konna 17.04.17 Gmina Krzyżanowice

8.
Międzynarodowy Przegląd Teatrzyków Przedszkolnych w 
Tworkowie pod patronatem Starosty Raciborskiego

26.-27.4.17 Gmina Krzyżanowice

9. Koncert schol z Prajzské v kostele sv. Jana Křtitele v Hlučíně 30.04.17

10. 3. Cyklovýlet - Hať a okolí 06.05.17 Obec Hať

11. TFA - Hasičská silová soutěž 13.05.17 Obec Šilheřovice

12.
Jarmark na granicy w Chałupkach Festyn „Majówka z histo-
rią w tle” w parku przy Zamku w Chałupkach

14.05.17 Gmina Krzyżanowice

13. Mezinárodní soutěž hasičů družstev mužů a žen 19.05.17 Obec Píšť

14. Koncert „Hudba nezná hranic“ 20.05.17 Obec Hať

15.
Koncert Poświęcony Pamięci Franciszka Liszta i Ludwika 
van Beethovena

20.05.17 Gmina Krzyżanowice

16. Hry bez hranic 03.06.17 Obec Šilheřovice

17. Multižánrový festival HAFEST 03.06.17 Obec Hať

18. V. Międzynarodowy Festiwal Orkiestr Dętych 04.06.17 Gmina Krzyżanowice

19. Noc kostelů - 640 let obce 09.06.17 Obec Šilheřovice

20. Olympiáda mateřských škol 15.06.17 Obec Píšť

21.
XVIII. ročník turnaje žáků v kopané „O putovní pohár sta-
rosty obce“

17.06.17 Obec Hať

22.
XIX. ročník soutěže mladých hasičů „O putovní pohár 
starosty obce“

17.06.17 Obec Hať

23. Spływ Kajakowy „Otwieranie Granicznych Meandrów rzeki Odry“ 24.06.17 Gmina Krzyżanowice

24. Chovatelská výstava 24.06.17 Obec Píšť

25. Mezinárodní sportovní olympiáda škol červen 2017 Obec Hať

26. Den obce Hať 01.07.17 Obec Hať

27. Tradiční turnaj v minigolfu 13.07.17 Obec Píšť

28. Pivní slavnosti 15.07.17 Obec Šilheřovice

29.
Międzynarodowy Turniej Oldbojów o Puchar Wójta Gminy 
Krzyżanowice

22.07.17 Gmina Krzyżanowice

30.

ODPUST - odpustový koncert duchovní hudby; zábavný 
lunapark, tradiční ohňostroj

05.08.17

Obec PíšťOdpustové veselice ODPUST FEST 2017 na prostranství 
před obecním úřadem

4.-7.8.2017

Píšťský odpust - 2 bohoslužby, odpolední koncert duchovní hudby 06.08.17

31.
Dożynki województwa śląskiego, Powiatu Raciborskiego  
i Gminy Krzyżanowice w Tworkowie

26.-27.8.17 Gmina Krzyżanowice

32. Haťské dožínky 27.08.17 Obec Hať

33.
XI. Międzynarodowe Zawody Sportowo - Pożarnicze CTIF 
Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych OSP o Puchar Staros-
ty Powiatu Raciborskiego

09.09.17 Gmina Krzyżanowice

34. Letní zábava 09.09.17 Obec Šilheřovice

35.
Setkání schol regionu Hlučínska - kostel Krista Dobrého 
Pastýře v Hněvošicích

16.09.17

36. Mše svatá u příležitosti 640 let obce - slavnostní galavečer 16.09.17 Obec Šilheřovice

37. Zahrádkářská podzimní výstava ovoce, zeleniny a hobby 16.-17.9.17 Obec Píšť

38. Chovatelská a zahrádkářská výstava 17.9.17 Obec Hať

39. Haťský krmáš 17.9.17 Obec Hať

40. Setkání chrámových sborů 08.10.17 Obec Hať

41. Gulášfest 28.10.17 Obec Šilheřovice

42. Adventní a vánoční výstava listopad 2017 Obec Píšť

43. Vánoční ladění prosinec 2017 Obec Hať

mezinárodní kalendář kulturních, společenských a sportovních akcí na rok 2017

Obec Píšť Obec Šilheřovice

Obec HaťGmina Krzyżanowice

V Restauraci Golf & Koupaliště Píšť proběhlo v pá-
tek 10. února 2017 jednání starostů, místostarostů  
a zástupců úřadů obcí Hať, Šilheřovice, Píšť a Gmi-
ny Krzyzanowice.
Setkání se uskutečnilo v přátelské atmosféře. Sta-
rostové Werner Vyletělek (Hať), Mgr. Radek Kaňa 
(Šilheřovice), Bc. Daniel Fichna (Píšť) a Grzegorz 
Utracki (Gmina Krzyzanowice) zhodnotili průběh 
akcí pořádaných v rámci česko-polské spolupráce 
v roce 2016.
Poté následovalo vytvoření Kalendáře kulturních, 
společenských a sportovních akcí na rok 2017, 
který prezentujeme na této straně. Vzájemná spo-
lupráce uvedených obcí a správních celků má již 
19letou tradici a pořádané aktivity přispěly k pro-
hlubování přátelských vztahů obyvatel i spolků  
na obou stranách hranice.
I v letošním roce se budeme těšit na společná se-
tkání při některé kulturní či sportovní události.

 Marie Halfarová

Partnerská 
spolupráce
příhraničních obcí

TermínY svozu
velkooBjemových

a neBezpečných odpadů

Jarní svoz: sobota 13. 5. 2017
Podzimní svoz: sobota 21. 10. 2017

Oba termíny od 7.00 do 15.00 hodin.

 Daniel Plaček

dekorativní ozdoba jídla, kdy přidáváme nejen sto-
nek, ale i květy, které jsou také jedlé.
Na závěr přidám k vyzkoušení recept na zdravou  
a chutnou pomazánku, která je výtečnou svačin-
kou či večeří v kombinaci s čerstvým chlebem 
nebo pečenými brambory.

rozhuda s pažiTkou

•	 150 g másla
•	 500 g měkkého tvarohu
•	 50 - 100 ml mléka nebo smetany
•	 1 jemně krájená cibule
•	 3 lžíce jemně krájené pažitky
•	 1 lžička cukru
•	 sůl a pepř dle chuti

Máslo utřeme do pěny, přidáme tvaroh, mléko 
nebo smetanu a prošleháme. Přidáme cibulku  
a pažitku, cukr, sůl a pepř. Vyšleháme hladkou po-
mazánku.
Dobrou chuť a stálé zdraví Vám přeje

 Jiřina Kyčerková

okénko pro zdraví

hem celého roku. Je zdrojem vitaminu C, karotenu, 
vitaminů B1, B2 a éterických olejů, které dodávají 
bylince charakteristickou chuť. Obsahuje rovněž 
sodík, vápník, draslík, fosfor a železo.
Pažitka podporuje trávení, snižuje krevní tlak a zvy-
šuje chuť k jídlu. V zimě můžeme použít rostlinku 
sušenou nebo lépe mraženou. V kuchyni ji lze při-
dávat do pomazánek, polévek, omáček, vaječných 
jídel, salátů, bylinkového másla. Dá se využít i jako 

KRáSNé JARNÍ DNy, MILÍ SPOLUOBČANé! PANÍ 
ZIMA NáM LETOS UKáZALA SVOU MRAZIVOU 
TVář A TAK SE JIŽ JISTě VŠICHNI TěŠÍME  
Z JARNÍHO SLUNÍČKA. TEPLé DNy VyTAHUJÍ 
PRVNÍ ROSTLINKy ZE ZEMě A My SI UŽÍVáME 
ZVLáŠTě KVěTy CIBULOVIN - NARCISů,  
LADONěK, KROKUSů, MODřENCů A TULIPáNů.

Mezi cibuloviny patří i bylinka, která nechybí snad 
na žádném domácím záhonku.

pažiTka
Pažitka je rostlina využívaná již v kuchyních staré-
ho řecka a říma. Roste téměř na všech kontinen-
tech a liší se pouze nepatrně velikostí a chutí. U nás 
ji v plané formě nalezneme podél řek a potoků.
V kuchyni využíváme šlechtěnou rostlinu, která  
je nenáročná, mrazuvzdorná a na stanovišti vydrží 
několik let. Pěstujeme ji ze semínek. Má ráda kva-
litní půdu a odmění se nám bohatými trsy a de-
korativními květy, které zdobí zahradu od května 
do srpna.
Pažitku využíváme hlavně jako zelené koření bě-

POřADATELé JEDNé Z NEJVěTŠÍCH HUDEB-
NÍCH AKCÍ V MORAVSKOSLEZSKéM KRAJI, 
FESTIVALU ŠTěRKOVNA OPEN MUSIC, OZNáMILI 
DALŠÍ HVěZDy PřIPRAVOVANéHO XIII. ROČNÍ-
KU, KTERÝ SE USKUTEČNÍ 28. A 29. ČERVENCE. 

Letos na břeh Hlučínského jezera přijede pražská 
kapela Tata Bojs, německo-americký hudební 
projekt N.O.H.A. a lamač dívčích srdcí, český pís-

HUDEBNÍ LÉTO S HVĚZDAMI NA ŠTĚRKOVNĚ

ničkář Voxel. Vystoupí po boku již dříve ohlášených 
tahounů, jako jsou Vojta Dyk s B-Side bandem  
či kapely Mandrage, Mirai a Sto zvířat.
„Loňský program festivalu byl historicky nejná-
kladnější. Už nyní vidíme, že s ohledem na zvuč-
ná jména letošních interpretů loňskou částku 
výrazně překročíme. Návštěvníci se mohou těšit  
na řadu dalších lákavých jmen. Myslím, že chys-
táme mimořádný ročník,“ řekl David Moravec  

z pořádající agentury New Wind Production.
Členové mezinárodního projektu N.O.H.A., který 
hraje drum and bass a world music, se do Hlučína 
vracejí po několika letech. Opět přivezou energic-
kou show plnou divokých rytmů a neuvěřitelného 
výkonu zpěváka Kaia Browna. 
„Moc se do Hlučína těšíme, tamní festival má 
vždy skvělou atmosférou umocněnou prostředím  
na březích jezera,“ řekl zakladatel kapely a saxofo-
nista Philipe Noha. Zpráva o tom, že kapela letos 
vystoupí, vyvolala nadšení i mezi fanoušky festiva-
lu. „Štěrkovna nám postoupila do první ligy! Super,“ 
napsal na facebookovém profilu mezinárodní pře-
hlídky jeden z nich.
Již podruhé se na festivalu představí Tata Bojs. 
Pražská kapela si vydobyla pevné místo na české 
hudební scéně. Její zpěvák a bubeník Milan Cais 
bude mít ale v Hlučíně ještě jeden úkol. Zapojí 
se totiž do jednoho ze speciálních projektů, jimž 
bude letošní ročník přímo napumpovaný. „Po-
drobnosti zatím nechceme zveřejňovat,“ dodal 
další z pořadatelů Matěj Ostárek.
Pořadatelé už spustili předprodej vstupenek. 
Dvoudenní lístek nyní stojí 420 korun. Vstupenky 
na festival lze zakoupit v síti Ticketstream, v hlučín-
ské Hospodě 56, v opavské prodejně Sluna a také 
v Informačním centru Hlučín v budově zámku. 
Tam mohou fanoušci nakoupit i speciální dárkové 
předměty s motivem festivalu, kterým je od loň-
ského roku hudební motýl. V nabídce jsou trička, 
tašky, batůžky a další předměty.
„Zájem návštěvníků o vstupenky je velký. Průběž-
né předprodeje překonávají loňský ročník, který 
byl rekordní,“ doplnil David Moravec. 

 Ivana Gračková

 K hlavním tahákům letošního ročníku hudebního festivalu Štěrkovna Open Music bude patřit stálice  
 české hudební scény - skupina Tata Bojs.
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NOVé ČÍSLO OBLÍBENéHO VLASTIVěDNéHO 
ČASOPISU HLUČÍNSKO SE V ZáVěRU úNORA 
KONEČNě DOSTALO DO PRODEJE.

Vydání sice bylo téměř o čtyři měsíce opož-
děno, to však zcela mimořádně kvůli edičním 
pracím na katalogu Kdo jsou lidé na Hlučín-
sku, který vyšel v závěru roku.
Aktuální číslo Hlučínska je opět věnováno loň-
skému jubileu města. Čtenáři se tak mohou 
těšit na zajímavé články z prostředí Hlučína. 
Za všechny zmiňme alespoň Hlučínský pi-
taval z pera Ivana Motýla, pojednání o vývoji 
městského znaku, článek o stavebním vývoji 

NEJVěTŠÍ EDIČNÍ POČIN MUZEA HLUČÍNSKA 
LOňSKéHO ROKU, JEHOŽ NáKLAD ByL BěHEM 
NěKOLIKA DNů ROZEBRáN, BUDE OPěT  
K DOSTáNÍ POČáTKEM KVěTNA 2017. PO VyřÍ-
ZENÍ VŠECH ADMINISTRATIVNÍCH NáLEŽITOSTÍ 
SE TOTIŽ PODAřILO PřIPRAVIT DRUHé,  
NEPATRNě ROZŠÍřENé VyDáNÍ PUBLIKACE 
KDO JSOU LIDé NA HLUČÍNSKU.

Připravovaná knížka je katalogem ke stálé expozi-
ci, ale lze ji chápat i jako netradiční syntézu dějin 
Hlučínska. Publikace zachovává tematické členění 
na šest základních okruhů, avšak oproti muzejní 
expozici jde více do hloubky a klade větší důraz  
na konkrétní lidské osudy.
Každý zobrazený exemplář - ať snímek, doku-
ment či muzejní exponát - totiž představuje určitý 
jev nebo událost a stává se tak jejím zástupným 
symbolem. Prostřednictvím někdy až banálních 
jednotlivostí se daří prezentovat „velké dějiny“ i ab-
straktní fenomény.
Vzhledem k intuitivnímu členění knihy se každý 
čtenář snadno zorientuje a najde si své oblíbené 

JEDEN Z KONCERTů 42. ROČNÍKU MEZINá-
RODNÍHO HUDEBNÍHO FESTIVALU JANáČKůV 
MáJ V LETOŠNÍM ROCE PROBěHNE I V NAŠEM 
KOSTELE SV. VAVřINCE.

V sobotu 3. června 2017 od 16 hodin vystoupí 
v Píšti Lukáš Hurtík s varhanním koncertem 
pod názvem Den slezských varhan II. 

STEJNě JAKO JARNÍ PřÍRODA ZAČÍNá HÝřIT 
BARVAMI RAŠÍCÍCH KVěTů, I PROSTORy MUZEA 
HLUČÍNSKA OŽILy NEJROZTODIVNěJŠÍMI TVARy 
VySTAVOVANÝCH KLOBOUKů. AŽ DO ČERVNA 
JE ZDE TOTIŽ K VIDěNÍ VÝSTAVA S NáZVEM 
DáMy A PáNOVé, DRŽTE SI KLOBOUKy!

Na výstavě je prezentováno více než sto klobouků, 
prostřednictvím kterých je zachycen jak průřez 
vývojem pokrývek hlavy za posledních dvě stě let, 
tak i rozličnost forem tvarů a materiálů.
Exponáty zachycují výstřelky dámské i pánské 
módy, vojenské přilby a čepice, klobouky kočích 
a lokajů, pokrývky hlavy podle různých profesí, 
ale třeba také klobouky náboženského charakte-
ru. Návštěvník tak bude moci porovnat kvadrátky 
kněží i rabínů nebo se pokochat krásou kardinál-

DRUHÁ ŠANCE: 
EXKLUZIVNÍ PUBLIKACE 
O DĚJINÁCH HLUČÍNSKA

Kostel v Píšti rozezvučí varhany 
v rámci koncertů Janáčkova máje

DO MUZEA HLUČÍNSKA SyMBOLICKy 
ZAVÍTALI MASARyK S BENEŠEM

zámku či studii o Hlučínu jako vzorném městu 
Třetí říše od Jiřího Junga.
Rubrika „obec“ je tentokrát věnována Bobrov-
níkám. Kromě zajímavých textů ale časopis 
zaujme především fotografiemi, kterým bylo 
věnováno daleko více prostoru než obvykle. 
Na stránkách se tak objeví dva plány města, 
unikátní snímky prvorepublikového Hlučí-
na, ale i srovnávací fotografie hlučínského  
náměstí. 
Věříme, že čtenáři opožděné vydání oblíbené-
ho časopisu přijmou s pochopením a přejeme 
jim mnoho obohacujících zážitků při čtení.

 redakce

Obec Píšť převzala nad tímto koncertem 
záštitu. Předprodej vstupenek probíhá již  
od dubna na podatelně Obecního úřadu  
v Píšti. Jednotná cena vstupenky je 180 Kč. 
Věřím, že se v našem kostele sejde co nejví-
ce posluchačů a takto společně vytvoříme 
příjemnou atmosféru varhanního koncertu. 
Srdečně zveme!                            Daniel Fichna

ského klobouku. Výstava obsahuje i nejrůznější 
pokrývky hlavy ze všech koutů světa. Indonésii re-
prezentují svatební čepice, severní Ameriku pravé 
mexické sombrero, klobouk kovboje i černošského 
sluhy. Mezi vystavenými exponáty je k vidění také 
klobouk z Číny nebo z Uzbekistánu.
Milovníky přírody pak jistě zaujmou pokrývky 
hlavy vyrobené z houby choroše, lesní trávy nebo 
smrkové kůry. Část výstavy je věnována výrobě 
klobouků, která má u nás dlouholetou tradici. 
Pro návštěvníky je připraven krátký film, který 
dokumentuje celý výrobní postup: od králíka spo-
kojeně přežvykujícího zelný list až po výslednou 
buřinku.
„Málo se ví, že novojičínské fabriky zásobovaly 
svými výrobky téměř celý svět. Například klobou-
ky kovbojů se nevyráběly v Americe, ale u nás. 

Ze Spojených států se dovážela bobří srst, z níž  
se v Novém Jičíně vyráběly speciální klobouky a ty 
pak putovaly zpátky do Nového světa,“ přiblížil je-
den z aspektů kloboučnické výroby ředitel muzea 
Metoděj Chrástecký.
„Další zajímavostí je, že jeden z pobočných závo-
dů jičínské firmy Hückel, předchůdce dnešního 
Tonaku, byl v německé Ratiboři. Výroba tedy ne-
byla výlučnou záležitostí Nového Jičína,“ doplnil 
ředitel.
Největší lákadlo ovšem představují klobouky  
a čepice tří československých prezidentů, kteří 
navštívili Hlučín. Součástí výstavy je také foto-
koutek, kde si návštěvníci mohou některé klo-
bouky sami vyzkoušet. Výstava byla zrealizována 
ve spolupráci s Muzeem Novojičínska a potrvá  
do 9. června 2017.           Jiří Neminář
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Nové číslo časopisu Hlučínsko
Výzva dopisovatelům
Chcete i Vy přispět k bohatšímu obsahu na-
šeho zpravodaje? Pokud ano, zašlete své 
příspěvky, nápady a podněty na e-mail:  
redakce@pist.cz, případně je doručte v zale-
pené obálce označené textem „ZPRAVODAJ“  
do poštovní schránky na obecním úřadu. Pro-
síme zejména členy sdružení, spolků, klubů  
a pořadatele akcí, aby redakci poskytovali infor-
mace o svých aktivitách. 
Uzávěrka podkladů pro letní číslo je 1. 6. 2017. 

Děkujeme!

téma. Také grafické rozložení dbá na optickou hy-
gienu. Stránky jsou plné obrázků a texty je doplňují 
jen v nejnutnější míře. Bez nadsázky lze tedy říci, že 
chystaná kniha by mohla oslovit i sváteční čtenáře.
Jedinou nevýhodou je její poněkud nadstandard-
ní hmotnost, která však vyplývá z více než 400 
potištěných stran. Jakmile publikace vyjde, bude 
k dostání v Muzeu Hlučínska.                 redakce
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OCELOVá KONSTRUKCE ROZHLEDNy  
NA PRAŽSKéM PETřÍNě VáŽÍ ASI 175 TUN  
A TyČÍ SE DO VÝŠKy 65,5 M. JEN ZE ŽELEZA 
ZÍSKANéHO Z VyřAZENÝCH ELEKTROSPO-
TřEBIČů, KTERé U NáS LIDé ZA POSLEDNÍCH 
11 LET PřEDALI K RECyKLACI, By SE TAKOVÝCH 
ROZHLEDEN DALO POSTAVIT 750.

Zároveň se takto podařilo „vytěžit“ množství dal-
ších surovin, aniž by se dále ztenčovalo ubývající 
nerostné bohatství. Díky stále vyspělejším recy-
klačním technologiím se totiž daří získat zpět  
a znovu využít kolem 90 procent materiálů, z nichž 
jsou elektrozařízení vyrobena. Například běžná 
mikrovlnná trouba je z více než poloviny vyrobena  
ze železa, přibližně 16 procent její hmotnosti tvoří 
sklo a 12 procent plasty.
ELEKTROWIN je největším českým kolektivním 
systémem a zajišťuje během 11 let svého působení 
zhruba polovinu tuzemského sběru a recyklace, 
což představuje více než 17 milionů spotřebičů. 
Sesbírané spotřebiče položené jeden za druhým 
by vytvořily řadu měřící přes 6.000 kilometrů, tak-
že by se daly hned dva a půl krát vyskládat po ob-
vodu státní hranice České republiky.

Železo na 750 petřínských rozhleden

3. 

1.

4. 

5.

2.

Víte, že odkládáním vysloužilých elektrospotřebičů na místa zpětného odběru:
- šetříte energii, materiál, lidské zdraví i fi nanční prostředky,
- zabraňujete úniku nebezpečných látek při neodborném rozebírání spotřebičů,
- chráníte přírodu a uchováváte kvalitní život na Zemi.

Více informací na www.elektrowin.cz

sToleTí vYTrvalci i jepičí živoT
Některé spotřebiče, které dnes běžně používáme, 
se v českých domácnostech začaly zabydlovat  
už začátkem 20. století. Patří mezi ně třeba led-
nice, pračky nebo vysavače. Souviselo to s vlnou 
masového připojování ke vznikající elektrické roz-
vodné síti. 
Jepičí život mají naopak přístroje s paměťovým 
nosičem. Typickým příkladem byl hit 90. let, video-
rekordéry systému VHS. Ty velmi rychle vystřídaly 
CD přehrávače, které jsou v posledních letech na-
hrazovány paměťovými médii.
Některá elektrická zařízení, která jsme ještě ne-
dávno mohli vidět jen v muzejních sbírkách,  
se naopak do domácností vracejí. Jsou to hlav-
ně kuchyňské roboty s bohatým příslušenstvím 
pro domácí výrobu nejrůznějších pochutin, které  
se naposledy masově vyráběly ve 30. a 40. letech  
20. století. Některé nesou dokonce stejnou značku. 
Je pravděpodobné, že se jejich výrobci inspirovali  
i ve vlastních firemních muzeích.
Ucelený systém sběru a recyklace vyslouži-
lých elektrospotřebičů se ale začal rodit teprve  
na počátku nového tisíciletí, přesněji po roce 
2005. Tedy právě před jedenácti roky, kdy  

se do české legislativy promítla tehdy nová evropská  
směrnice.
Díky tomu se staré spotřebiče postupně přestaly 
házet do popelnic, a když se nevešly, vozit na čer-
né skládky. Jinde v Evropě systém fungoval dříve, 
u nás byly vytvořeny základy pouze pro televize, 
chladničky a zářivky, což byla nová povinnost vy-
plývající z členství v Evropské unii.
Na rozdíl od některých jiných direktiv má ta od-
padová jednoduchou logiku. Vychází z toho,  
že nejlepší je odpad, který vůbec nevznikne. Vět-
šina toho, čeho se zbavujeme, se totiž skutečně 
dá úspěšně recyklovat a získané suroviny znovu 
použít.

ELEKTROWIN a.s. provozuje kolektivní systém pro 
zpětný odběr, oddělený sběr, zpracování, využití  
a odstranění elektrozařízení a elektroodpadu 
všech skupin s hlavním zaměřením na velké do-
mácí spotřebiče, malé domácí spotřebiče, elek-
trické nástroje a nářadí. Od svého založení v roce 
2005, tedy za 11 let svého působení na trhu, zrecy-
kloval více než 17.000.000 vyřazených elektrospo-
třebičů o celkové hmotnosti více než 260.000 tun.

 Elektrowin, a.s.
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Můj nejoblíbenější měsíc je prosinec. Skrývá v sobě nenapodobitelné kouzlo. 
Když ráno vykouknu z okna, vidím krásnou sněhobílou peřinu, která se ve slun-
ci leskne, jako by byla posypaná drobnými krystalky. Když vyjdu ven, vidím, jak 
kolem mě padají vločky. Celá krajina vypadá jako z obrázků Josefa Lady. Zcela 
holé stromy, bez jediného lístečku, odpočívají pod tíhou sněhové čepice. Ob-
čas ale zafouká vítr a studená pokrývka z nich opadá.
Všechny rybníky spí pod ledovým zrcadlem, na které dopadají další a další 
sněhové vločky. V tomto měsíci se slaví spousta svátků, patří mezi ně Štědrý 
den a Silvestr. Prosinec je ale hlavně o Vánocích a také o hrátkách na nekoneč-
ném bílém koberci. Spousta dětí v zimě sáňkuje, lyžuje nebo staví sněhuláky. 
Já mezi ně také patřím. Ráda chodím i na procházky do lesa, když je takhle 
zasněžený. V lese se totiž mohu nadechnout čerstvého vzduchu. Proto mám 
tento měsíc ze všech nejraději.              Tereza Helvínová

Budu psát o jednom podzimním měsíci, který se zdá být nejdokonalejším. 
Je to říjen. Příroda se loučí s létem a nastává období, kdy se vše živé poma-
ličku připravuje na přechod k zimnímu času. Stromy a keře se halí do všech 
možných odstínů žluté, oranžové, červené a hnědé barvy. Je to nádherná po-

OD LEDNA TOHOTO ROKU ZAČALy DěTI  
Z PřEDŠKOLNÍHO ODDěLENÍ MATEřSKé  
ŠKOLKy NAVŠTěVOVAT ZáKLADNÍ ŠKOLU.  
V LEDNU SE SEZNáMILy SE SVOU BUDOUCÍ 
PANÍ UČITELKOU, S NOVÝM PROSTřEDÍM  
A HLAVNě SI ZKUSILy, JAKé TO JE CHODIT  
DO OPRAVDOVé ŠKOLy.

S paní učitelkou Lenkou Konderlovou si děti vy-
zkoušely plnění prvních úkolů z matematiky, zpí-
valy si písničky a naučily se i básničky.
Paní učitelka také kontrolovala správné sezení  
ve školní lavici. Děti si během setkání procvičova-
ly různé dovednosti. Paní učitelka jim ukázala, jak 
správně držet tužku a pastelky. Společně si zkusily 
různé uvolňovací cviky, které jim pomohou v psaní.
Při hraní společenských her si paní učitelka ověřila 
znalosti z českého jazyka. Děti si vyzkoušely komu-

PřEDŠKOLáCI VE ŠKOLE
nebo se koupou v bazénech, které mají blankytně modrou barvu. Někdy ale 
přijde i den, kdy prší. To vám pak nezbývá nic jiného než rychle utíkat domů, 
abyste nezmokli. Je to smůla, protože pak sedíte a tváříte se, jako by vám 
uletěly včely.
Ale i v takovém počasí se dá něco dělat. Například si můžete hrát se svým 
malým bratříčkem, nebo se můžete dívat na televizi, hrát karty a vyčkat  
na další den, kdy už určitě takové škaredé počasí nebude. Když se pak ráno 
probudíte a podíváte se z okna ven, uvidíte čistou oblohu a krásné svítící 
sluníčko. S radostí vyběhnete ven a jdete si opět prožít parádní slunný den.

 Jakub Křefký

Jeden z mých nejoblíbenějších měsíců je leden. A proto vám dnes budu o 
něm vyprávět. Leden je období tak překrásné, že ho ani slovy popsat nejde. 
Nádherná zima, alabastrový sníh a mnoho dalších úžasných věcí. Každé ráno 
mě budí odlesk bílého sněhu. Baví mě ty dny, kdy si můžu se sněhem hrát. 
Zima mi sníh na rukou přinese. Je to vážné báječný pocit, že je období, jako 
je leden.
Když se dívám z okna a vidím, jak padají vločky a přitom svítí slunce, je to, 

nitní kruh a dodržování pravidel při různých čin-
nostech. Vyprávěly si pohádky a paní učitelka jim 
četla různé příběhy ze života, o kterých si potom 
povídaly.
Po několika setkáních jsme pozvali do školy ro-
diče. V této ukázkové hodině se žáci pochlubili,  
co se již dokázali naučit. V závěru ukázkové hodiny 
děti požádaly své rodiče o pomoc s úkolem. Spo-
lečně si vytvořili papírové čepice na hlavu.
Po skončení ukázkové hodiny proběhla beseda  
s rodiči a bohatá diskuze k přípravě na zápis  
do první třídy, ke školní zralosti a řešily se i další 
dotazy rodičů.
Předškoláci si celou akci velmi užili a každý týden 
se do školy hodně těšili. Lze si jen přát, aby jim  
ta chuť a radost vzdělávat se vydržela co nejdéle. 
Palce jim budou držet rodiče i paní učitelka. Hod-
ně štěstí, děti!                    Lenka Konderlová

Výraznou rekonstrukcí prošla přes zimu sociální zařízení u tělocvičny v naší základní škole. Díky finanč-
nímu příspěvku obce jsme vyměnili izolaci, obklady, dlažbu i samotné sprchy. Vodu nyní ohřívá nový 
plynový bojler.          Foto Eva Ilková

slohové práce žáků 8. třídy - líčení na dané téma

MŮJ 
NEJOBLÍBENĚJŠÍ 

MĚSÍC

dívaná. Člověk by si myslel, že všude 
okolo maloval malíř a zahalil stromy 
do všemožných barev. Pouze tráva 
zůstává zelená, ale i tak je příjemné 
jít a dívat se okolo sebe na tu nád-
hernou krajinu. Tak jako probíhá 
koloběh života, tak i tyto barevné lís-
tečky časem opadnou a vytvoří pod 
nohama barevný koberec.
Na podzim člověk pochopí, co do-
káže příroda. Dokonce i zvířátka ví, 
že je třeba se připravit na dlouhou  
a studenou zimu, která přichází někdy 
až moc rychle. Jakoby nám příroda 
chtěla ukázat, že je mnohem silnější  
a dokonalejší než my.       Valča Tořová

Jeden z mých oblíbených měsíců je prosinec. Už jen proto, že je to měsíc, 
na který se snad každý těší. Třeba z důvodu Vánoc nebo Nového roku či vá-
nočních prázdnin. V tomto měsíci všichni opráší své tradice, rodina se sejde 
u společné večeře a oslaví narození Ježíše Krista. Prosinec je sám o sobě 
zajímavý počasím, atmosférou, brzkým stmíváním. Červené střechy baráčků 
jsou bílé, zeleně zbarvené stromy jsou jako bílý prášek. Celá naše vesnice 
vypadá jako čerstvě posypaná bábovka. Výhodou zimy je také lyžování, brus-
lení, bobování, koulování a spousta zábavy, která se dá dělat jen přes zimní 
období.
Prosinec má taky své nevýhody - stmívá se už v pět hodin, venku nám mrznou 
ruce, nohy a nos. Teprve když dojdeme domů, začneme si vážit tepla, horké-
ho čaje a teplé vany. Prosinec je krásný, ale neříkám, že už by tady nemělo  
být LéTO.                 Martina Bočková

Když skončí kruté zimní období, začíná překrásný měsíc květen, se kterým 
také začíná jaro. Slunce se probouzí ze zimního spánku a s jeho prvními pa-
prsky začínají růst rostliny, probouzejí se živočichové a vše živé. První sněženky 
vykukují ze země, ptáčci začínají zpívat písničky o lásce. Pracovité včelky začí-
nají opylovat stromy a kytky, které jsou plné pylu.
Zahrady voní krásnou svěží vůní stromů a kytek. Zlatavé pampelišky vykukují  
z travin a dělají starosti majitelům upravených a rozkvetlých zahrad. Vzdu-
chem se nesou stříbrná paraplíčka a pomalu se snáší dolů na zem, tam  
se chystají založit novou rostlinu. Květen je nejkrásnější měsíc, plný kvetoucích 
stromů, květin, zvířat a lásky.     Lukáš Dihel

Popravdě mám rád všechny měsíce. V lednu se těším na červen a naopak  
v červnu se těším na leden. Ale pokud bych si měl jeden měsíc vybrat, bude 
to červenec. V červenci je obloha bez jediného mráčku, sluníčko pálí, div, 
že nás nepopálí. Děti běhají bosé po čerstvě posekané trávě, lidé se opalují 

jako bych viděla kousky padajících 
diamantů na zem. A když přijde na 
řadu večer a já se ukládám ke spán-
ku, tak si říkám - doufám, že ten  
leden nikdy neskončí.

 Romana Bočková

Měsíc, kdy začíná to správné jaro. 
Čas, kdy se příroda a zvířátka pro-
bouzejí ze zimního spánku. Čas, 
kdy mizí sněhová peřina. Toto ob-
dobí je nádherné už jen z princi-
pu. Končí nevlídná zima a malíř 
jménem Příroda začíná míchat 
úžasné pestré barvy, ve kterých po-
tom rozkvétá jarní symfonie. Je to 
zkrátka pastva pro oči, nemyslíte? 

Důvodů, proč ho mám ráda, je mnoho. Prodlužuje se den, více času trávím 
venku s kamarády, zároveň se blíží prázdniny. Jelikož je tepleji, nemusím se 
cítit jako cibule s tolika vrstvami oblečení. Květen je úžasný v tom, že sym-
bolizuje začátek tepla, dobré nálady a konce pochmurné zimy.

 Elen Delongová

Tento měsíc obyčejně za kamna vlezem, jelikož sice začíná jaro, ale 
venku je ještě chladno. Příroda se probouzí ze zimního spánku. Obloha  
je blankytně modrá, na obloze letí bílé mráčky, tráva je jasně zelená, venku 
se to barvami jen hemží. Začínají kvést stromy a květiny, rodí se mláďátka - 
překrásná žluťoučká kuřátka, kachňátka, běloučké ovečky a zrzaví králíčci.
V noci jdou slyšet cvrčci, jak cvrlikají na své housličky, kobylky skáčou  
v trávě. Lidé na zahradách připravují půdu na jarní setbu. Sázejí cibulku, 
hrášek, mrkev a ředkvičku. Mým oblíbeným měsícem je březen. Mám ho 
rád, protože po zimě je to první měsíc, kdy se příroda probouzí. Svití slu-
níčko `a člověku je hned lépe.                    Patrik Machel

Vybrala jsem si duben, a to z mnoha důvodů. V dubnu jsem se narodila  
a duben je součástí jara. Všechno kvete, voní a dělá úsměv na tváři všem,  
co uviděli kytičku na zahrádce. Obloha je blankytně modrá, tráva je hráškovi-
tě zelená a zvířata se probouzí ze zimního spánku. Občas zaprší, ale většinou 
svítí sluníčko.
Mraky tvoří podobu nejrůznějších zvířat, lidí a i jiných zajímavých tvarů. Všich-
ni jsou odpočatí a plní elánu. Sníh pomalu taje a po sněhulácích zůstáva-
jí pouze mrkve a hrnce. Ze střech padá tající sníh v podobě vody a stromy  
se pomalu vzpamatovávají z nánosů sněhu na větvích. Rodí se roztomilá  
mláďátka a na louce polétávají nejrůznější motýli. Křídla mají nádherně zbar-
vená. Duben je zkrátka nádherný měsíc a už se moc těším, až zase začne.

 Karolína Havelková

Nové sprchy u tělocvičny

SEDMá TřÍDA Z NAŠÍ ŠKOLy NAVŠTÍVILA 
24. úNORA OSTRAVSKé MUZEUM. PROHLéDLI 
JSME SI VÝSTAVU KORUNOVAČNÍ KLENOTy 
V DěJINáCH SVěTA. ZHLéDLI JSME NEJKRáS-
NěJŠÍ KRáLOVSKé A CÍSAřSKé KORUNy NEJEN 
EVROPy, ALE I ASIE, AMERIKy A TAKé KORUNy 
PANOVNÍKů AFRICKÝCH KMENů. VŠICHNI 
JSME ByLI OHROMENI JEJICH NáDHEROU 
A LESKEM.

Asi stovku kopií korunovačních klenotů zapůjčila 
ostravskému muzeu firma Juwelier Abeler z ně-
meckého Wupertalu. Je to poprvé, co tato zlatnic-

Královské koruny v muzeu
ká společnost dovolila vystavovat takové množství 
královských a císařských korun a žezel v zahraničí. 
Originály některých královských korun již neexis-
tují, byly zničeny. Firma proto zhotovila kopie pod-
le obrazů nebo nákresů.
Expozicí nás provázela paní průvodkyně, která od-
povídala na zvídavé otázky. 
Výstava začala být mnohem zajímavější, když jsme 
dostali pracovní listy a začali plnit úkoly. Stali se  
z nás detektivové. Hledali jsme čtyři koruny Karla 
IV. či nejstarší královskou korunu. Nejtěžším úko-
lem bylo objevit tu nejkrásnější - každý si totiž vy-
bral jinou.

Překvapilo nás, že tato výstava byla umístěna  
v Ostravě a my nemuseli cestovat za historickými 
krásami až například do hlavního města.

 Helena Lišková

Tak jako každý rok, i letos se naši školní recitátoři 
zúčastnili okrskového kola recitační soutěže s ná-
zvem Dětská scéna 2017, které proběhlo v Domě 
dětí a mládeže Hlučín ve čtvrtek 23. února. 
Ze školního kola postoupili vždy dva nejlepší recitá-
toři, takže jsme měli zástupce v každé z pěti kate-
gorií. Pro některé z nich to byla velká premiéra, jiní 
se účastní této soutěže každý rok. Nutno říct, že se 
všichni poprali s trémou se ctí a předvedli krásné 
výkony. Bohužel i letošní účast poznamenala ne-

moc a někteří recitá-
toři proto do Hlučína 
nakonec neodjeli.
Největší úspěch slavila 
opět žákyně třetí tří-
dy Adélka Venglářová  
(na snímku), která po-
stoupila do okresního 
kola. Všem recitáto-
rům děkujeme za per-
fektní reprezentaci!      
  Text a foto Eva Ilková

Recitační soutěž
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škola spolky a sdružení

PO ROCE SE DO PÍŠTě VRáTILI MANŽELé BEáTA A LIBOR KINCLOVI, ABy NáS SPOLU S KOLEGy  
Z OKOLNÍCH ŠKOL SEZNáMILI S DALŠÍMI METODAMI A STRATEGIEMI VE ŠKOLENÍ S NáZVEM KRITICKé 
MyŠLENÍ 2. STRáVILI JSME SPOLEČNě DVA VÍKENDy PLNé NOVÝCH POZNATKů, SDÍLENÍ A NáPADů.

TÝDEN PřED JARNÍMI PRáZDNINAMI SE NESL V DUCHU DLOUHO 
OČEKáVANéHO LyŽAřSKéHO VÝCVIKU, KTERéHO SE ZúČASTNILI 
ŽáCI Z 1. AŽ 4. TřÍDy. DěTI SE VELMI TěŠILy, RODIČE PEČLIVě SLE-
DOVALI PřEDPOVěď POČASÍ, ZDA PřICHáZEJÍCÍ OBLEVA VÝCVIK 
NEOHROZÍ. ALE VEŠKERé OBAVy ByLy ZByTEČNé, PROTOŽE POČASÍ 
NáM CELÝ TÝDEN NAPROSTO PřáLO. 

Lyžovalo se ve Ski areálu Palkovice, kde měli malí lyžaři k dispozici dvě 
tažná lana s mini sjezdovkou pro začátečníky a dva vleky pro lyžaře zku-
šenější. Instruktoři z týmu Usměvavého lyžování se o děti velmi pěkně 
a trpělivě starali. Vše vysvětlovali s úsměvem a vtipem, za což jim patří 
velké poděkování!
Týdenní lyžování bylo ukončeno pátečními závody, kde si děti v rámci 
svých družstev vyzkoušely slalom na čas jako opravdoví závodníci. Po-
zvaní rodiče dětem fandili a zjišťovali, jak se děti v lyžování za ten týden 
zlepšily.
Na závěr instruktoři vyhlásili nejlepší lyžaře každé skupiny a všechny děti 
po zásluze odměnili malou sladkostí. Nejlepším lyžařem nejen první sku-
piny a výhercem dětského šampaňského se stal Václav Kolář ze 3. třídy, 
na druhém místě skončila Karolína Pawlenková ze 4. třídy a třetí Valen-
týna Kolářová také ze 3. třídy.
Gratulujeme všem vítězům a budeme se těšit na příští, doufejme také 
takto povedený lyžařský kurz.       Jana Cigánová

Kritické myšlení: i učitelé se vzdělávají

VÝCVIK NA PRVNÍM STUPNI

Měli jsme možnost ukázat, jak se nám s novými 
metodami pracuje. Předávali jsme si své poznatky, 
mohli jsme prezentovat práci s metodami ve svých 
hodinách. Školení bylo přínosné z vícero stran. 
Všichni učíme na školách v okolí, domluvili jsme si 
tedy i následnou spolupráci s možností náslechů.
Pracovalo se nám dobře z mnoha důvodů. Chce-
me, aby se děti naučily pracovat více ve skupin-
kách, aby byly samostatnější a svá rozhodnutí  
si uměly obhájit. Zároveň bylo fajn, že jsme všichni 
prošli kurzem Kritické myšlení 1 a už víme, jakými 
metodami a formami lze běžnou výuku obohatit.
Je zřejmé, že takto vytvořené hodiny nejdou 
praktikovat denně. Ale my všichni, kteří jsme 
školení absolvovali, už dobře víme, že učit pou-
ze frontálně s učitelem za katedrou už v dnešní 
době dost dobře nejde.

 Martina Gonsiorová, Lukáš Hrubý

ŽáCI NAŠÍ ŠKOLy SE V TERMÍNU 16. AŽ 20. LEDNA 2017 ZúČASTNILI LyŽAřSKé-
HO KURZU V KARLOVě. NA „LyŽáK“ JELy DěTI VŠECH TřÍD DRUHéHO STUPNě. 
ByDLELI JSME V UByTOVACÍM ZAřÍZENÍ MORAVICE, KDE NáM SKVěLE VAřILI. 
VEČERy JSME TRáVILI SPOLEČNOU ZáBAVOU A MěLI JSME TAK MOŽNOST 
POZNAT SE NAVZáJEM I JINAK, NEŽ JEN ZE ŠKOLNÍCH LAVIC.

První den jsme děti rozdělili do pěti skupin. Lyžaře vedly paní učitelka Gajdová  
a instruktorka Verča, snowbordisty měli na starost instruktoři Radek a Lukáš. 
Nelyžaře učila na svahu paní učitelka Gonsiorová. Všem dětem patří obrovská 
pochvala za to, jak se v mrazech praly nejenom s počasím, ale i s lyžemi a snow-
boardy. Třetí den už sjížděly svah Myšák bez výraznějšího výkonnostního rozdílu.
Kromě Myšáku si děti mohly zalyžovat i na vedlejší sjezdovce Ski Expres, kde vyu-
žívaly čtyřsedačkovou lanovku a zažily sjezdovky s jiným profilem.
Ve středu jsme se vypravili pěšky do Malé Morávky. Žáci si nakoupili sladkosti  
a cestou zpět jsme stavěli sněhuláky. Sněhu totiž v Karlově byly hromady.
Mimo lyžování děti navštívily bazén v hotelu Kamzík, kde si společně zařádili  
s Radkem a Lukášem.
Ve čtvrtek proběhly slalomové závody všech účastníků lyžařského kurzu. Za od-
měnu jsme dětem zakoupili dvě jízdy na snowtubingu, které absolvovali dokonce 
i dospělí - všichni jsme přežili bez újmy na zdraví. Večer proběhlo vyhodnocení 
celého pobytu, dětem jsme rozdali medaile a diplomy.
V pátek jsme měli poslední lyžařský den, který jsme si náležitě užili. V paměti nám 
zůstanou krásné vzpomínky a zážitky.
Velké poděkování patří Obci Píšť, která lyžařský kurz podpořila finanční dotací 
- každý žák školy může čerpat jednou za období povinné školní docházky příspě-
vek 2.000 Kč na lyžařský kurz. Děkujeme!             Martina Gonsiorová

Lyžařský kurz v Karlově

ZAČáTEK ROKU JSME V MATEřSKéM CENT-
RU ROZJELI NAPLNO. SPOLEČNě S CVIČENÍM 
BATOLAT A DěTÍ PROBÍHALO V LEDNU A úNORU 
CVIČENÍ TěHOTNÝCH POD VEDENÍM PORODNÍ 
ASISTENTKy BARBORy HALFAROVé.

Šestitýdenní kurz navštívilo hned osm nastávají-
cích maminek převážně z Píště. Dozvěděly se in-
formace týkající se porodu, kojení a péče o novoro-
zence. Zároveň bylo součástí kurzu také cvičení, při 
kterém si i ve vyšším stupni těhotenství „protáhly 
kosti“.
Pro maminky ještě chystáme kurz babymasáže  

CVIČENÍ V MATEřSKéM CENTRU
a manipulace s miminkem. V době uzávěrky  
se nám skupinka rozrostla o čtyři nové členy - Da-
nečka, Františka, Laurinku a Adélku. Do života jim 
za náš klub maminek přejeme jen to nejlepší.
S přibývajícím počtem dětí otevíráme i novou 
skupinu cvičení s miminky. Pokud máte děťátko 
ve věku od 2 do 10 měsíců a chcete si zpříjemnit 
dopoledne hodinkou říkánek, zpíváním, cvičením 
s dětmi a přednáškami na téma moderní péče  
o děti, napište nám na email klub.pist@seznam.cz 
nebo využijte telefonní kontakt 725 036 821.
Bližší informace na klubmaminekpist.estranky.cz.

 Barbora Halfarová,  Klub maminek s dětmi Píšť

Klub maminek s dětmi Píšť uspořádal v sobotu  
11. března již posedmé bazar dětského oblečení  
a potřeb na období jaro / léto. Jedenáct prodá-
vajících nabízelo zachovalé oblečení a potřeby  
po svých potomcích. Výjimečně nám přálo krásné 
počasí a účast nakupujících maminek byla hojná.
Bohužel zájem o tyto akce dlouhodobě klesá. 
Prodeji mezi maminkami dnes vládnou interneto-
vé bazary a prodejní skupiny na sociálních sítích. 
Ještě na podzim plánujeme uspořádat obdob-
nou akci. Pokud bude zájem o prodej stále klesat, 
další bazary dětského oblečení budou ohroženy. 
S malým počtem prodávajících klesá i nabídka  
a tudíž i zájem nakupujících - a jsme v začarovaném  
kruhu…
Děkujeme těm maminkám, které se účastní tra-
dičně a tím akci podporují. Doufáme, že se připojí 
i další maminky, které by chtěly prodloužit život 
dětským věcem. Děkujeme také ZŠ Píšť za spolu-
práci, ochotu a vstřícnost při přípravě bazaru.

 Barbora Halfarová, Klub maminek s dětmi Píšť

Jaro se vkrádá 
do skříní

Základní organizace českého svazu chovatelů 
v Píšti uspořádala 10. března 2017 každoroční 
výroční schůzi za hojné účasti všech chovatelů 
i zastupitelů obce.
Na schůzi se probíraly záležitosti uplynulého 
roku (úspěchy loňských výstav, oprava chaty)  
i plány na rok probíhající. Jednou z nejdůležitěj-
ších akcí pro chovatele je připravovaná místní 
výstava drobného zvířectva, která se uskuteční 
24. až 26. června v areálu Chovatelské chaty.  
Na tuto akci jsou srdečně zváni všichni milov-
níci zvířat, příznivci chovatelů i obyvatelé obce 
Píšť.                Julie Krupová, ZO ČSCH Píšť

Schůze chovatelů

OPěT PO ROCE, DNE 11. úNORA, POřáDAL 
SPOLEK RODIČů A PřáTEL MŠ PÍŠŤ MAŠKARNÍ 
PLES PRO DěTI. ZáBAVNÝM ODPOLEDNEM NáS 
PROVáZELI KLAUNI NA VOLNé NOZE - TENTO-
KRáT DáMy BOŽENKA A APOLENKA.

Pro děti měly připraveny mnoho veselých her  
a speciálních tanečních kreací. Na závěr pak loso-
valy tombolu. Naším cílem bylo potěšit co nejví-

Tradiční maškarní plesání
ce dětí, byť jen maličkostmi. Takže i na děti, které  
v tombole neměly štěstí, čekala cena útěchy. Zábavu 
nám kazila jen špatná akustika v tělocvičně ZŠ. Těší-
me se, že se již brzy dočkáme možnosti pořádat ples 
v důstojnějším prostředí nového kulturního domu. 
Děkuji všem rodičům, sponzorům a učitelkám  
za pomoc s přípravou plesu. Věřím, že odměnou 
jim bylo nadšení a radost dětí.

 Jana Plačková za SRPMŠ Píšť

Foto Pavla Zlotá
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spolky a sdružení sport

AKTIVNÍ SPOLEČENSTVÍ SOUSEDÉ 55+

SPOLEK SOUSEDé 55+ JE SPOLEČENSTVÍ LIDÍ 
STARŠÍCH 55 LET, KTEřÍ MAJÍ CHUŤ SPOLEČNě 
AKTIVNě PROŽÍVAT ŽIVOT - BAVIT SE, CVIČIT, 
RELAXOVAT A HLAVNě SE DOBřE CÍTIT.

Oficiálně jsme se začali scházet 11. června 2016, 
kdy proběhlo slavnostní otevření prostor spolku 
s přestřižením pásky a s uspořádáním Dětského 
dne pro naše nejmenší. Slunce se na nás smálo  
už od ranních hodin, občerstvení bylo nachystáno, 
návštěvnost byla hojná - co víc si přát?
Chtěla bych tímto poděkovat za všechny členy 
spolku panu Josefu Bočkovi ml., který zakoupil dům 
a rozsáhlou rekonstrukcí bez finančního přispění 
jakékoliv organizace nebo úřadu proměnil budovu 
v Ratibořské ulici č.p. 96 v reprezentativní prostory, 

DVA TÝDNy PřED VELIKONOCEMI, V PRVNÍM DUBNOVéM VÍKENDU 1. A 2. 4. 2017, USPOřáDALI  
ZAHRáDKářI Z PÍŠTě V PROSTORáCH SVé KLUBOVNy VELIKONOČNÍ VÝSTAVU.

Jednalo se o druhý ročník jarní akce s velikonoční tématikou pořádaný členy zahrádkářského spolku. 
Možnost prezentace byla nabídnuta jednak našim členům, ale také mladým maminkám a ženám  
z Píště. Nakonec se sešlo deset vystavovatelek. K zhlédnutí bylo vše, co připomíná Velikonoce a jarní 
měsíce. Různé druhy zdobených perníčků s velikonočními symboly, malovaná nebo jinak zdobená 
vajíčka, pletené věnce a košíky, háčkované a pletené ozdoby nebo velikonoční výrobky z papíru.
Zastoupeny byly rovněž ukázky prací různých zájmových činností a včelí produkty. Členové zahrád-
kářského spolku nabídli k zakoupení primule - rostliny patřící mezi posly jara. Velikonoční výstava 
byla totiž zároveň prodejní a málokterý z návštěvníků odolal možnosti odnést si něco domů.
Přálo nám i počasí, bylo slunečno a teplo. Podle záznamní kroniky akci navštívilo okolo 230 hostů. 
Členky zahrádkářského spolku měly pro návštěvníky připraveno občerstvení v podobě domácích 
cukrářských výrobků s kávou či čajem, točené pivo a medovinu. Vše z bohaté nabídky občerstvení 
chutnalo a bylo zkonzumováno. Letošní velikonoční výstava se zkrátka vydařila, takže věříme v její 
další pokračování v příštích letech.
Výbor zahrádkářů tímto děkuje vystavovatelkám a všem ostatním členům a členkám spolku, kteří  
se zasloužili o zdárné uspořádání velikonoční výstavy.              Daniel Plaček, člen výboru ZO ČZS Píšť

Velikonoční výstava zahrádkářů

                                                                         Obec Hať zve srdečně na                      

3. ročník CYKLOVÝLETU 
partnerských obcí česko-polské spolupráce 

v sobotu 6.5.2017 
Sraz a prezentace účastníků od 9.00 hod. v areálu za Hasičskou 
zbrojnicí, Lipová 10, Hať. 
Společný odjezd:  9.30 hod. 
Nenáročná trasa: cca 30km (Hať – bunkry Darkovičky – Vřesina – 
hraniční přechod Hať-Tworków – Owsiszce – Tworków – 
Krzyzanowice – Hať). 

Akce se koná za každého počasí! 
Prosíme zájemce, aby se z důvodu zajištění občerstvení, nahlásili na 
OÚ do středy 3.5.2017, tel: 603881182, email: mistostarosta@obechat.cz  

Na donátorské aktivity svého otce (na snímku) 
navazuje syn Josef Boček ml., který podpořil čin-
nost spolku zakoupením a rekonstrukcí domu  
v Ratibořské ulici.               Snímky Magda Smolková 

které nabídnul k užívání spolku Sousedé 55+.
Podařilo se nám vybavit tělocvičnu rotopedem, 
běžeckými pásy, posilovacími stroji... Tyto věci, 
které stály doma a často sloužily pouze jako věšák, 
jsou konečně využívány ke svému účelu.
Na první společné schůzce jsme si ujasnili, co by-
chom chtěli podnikat, a naplánovali jsme si další 
aktivity. Všichni členové klubu se scházejí pravi-
delně jednou měsíčně. Je však možno navštěvovat 
klubové prostory i individuálně.
Ráda bych uvedla aktivity, které se nám podařilo 
zrealizovat. Zároveň podotýkám, že na pořádání 
těchto aktivit členové finančně přispívají.
S velkým ohlasem se setkalo cvičení jogy s lekto-
rem a pilates.
Kreslení žehličkou (eunkastika) se zúčastnili všich-

ni přítomní - muži i ženy. A je neuvěřitelné, jaká 
malířská díla vznikla. Během roku 2017 bude uspo-
řádán den otevřených dveří, kde naše výtvory vy-
stavíme pro širokou veřejnost.
Uspořádali jsme také Mikulášský večer pro naše 
nejmenší - s nadílkou a bohatým kulturním pro-
gramem, s dárky a ručně vyrobenými andílky. Čert 
pak naděloval i všem dospělým.
V klubu trénujeme udržení motorických doved-
ností (pleteme košíčky, andílky apod.), procvičuje-
me paměť.
V lednu 2017 jsme pozvali na besedu paní Janu 
Schlossarkovou, hlučínskou spisovatelku píšící  
v místním nářečí. Prožili jsme nezapomenutelné 
odpoledne s výbornou vypravěčkou. Užili jsme  
si smíchu a nových příhod, které se možná objeví 
i v její příští knize. Prozatím jsou v „šuplíku“. Určitě 
tuto akci chceme ještě zopakovat.
Chystáme přednášky o zdraví - jak máme zdravě 
žít a stravovat se II. Těšíme se na pokračování nau-
ky o čajích - jejich léčivých účincích, přípravě apod. 
Uspořádáme i cvičení vhodné pro seniory. Zdoko-

Pokud  byste se chtěli stát  
členy spolku Sousedé 55+,  

obraťte se na paní Ingrid Tvrdou

nalíme se v přípravě studené kuchyně, pečení  
a zdobení perníčků. Zorganizujeme proškolení ři-
dičů. V plánu máme i pořádání Dne dětí, setkání 
členů pobočných spolků, pěší turistiku, společ-
nou návštěvu divadla apod. Chceme se podílet 
i na obecních akcích (zlepšování životního prostře-
dí, Mikuláš).
Jaké je hlavní motto všeho našeho počínání? Být 
zdraví, spokojení, mít si s kým popovídat a utužo-
vat mezilidské - sousedské vztahy.

 Za spolek Sousedé 55+ Ingrid Tvrdá
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LETOŠNÍ PÍŠŤSKÝ TURNAJ VE STOLNÍM  
HOKEJI NEBOLI ŠPRTCI SE KONAL  
V SOBOTU 4. úNORA ZA úČASTI 25 HRáČů. 
ZáZEMÍM TURNAJE SE TRADIČNě STALA 
PIZZERIE VICTORIA.

Z osmi základních skupin postoupilo šestnáct 
účastníků do osmifinále. Byli mezi nimi všich-
ni adepti na umístění na předních příčkách, 
včetně čtyřnásobného finalisty Libora Jurečky, 
Jiřího Sollicha, Marka Halfara, Petra Heisiga  
z Bohuslavic a Jana Kozelka.
Další průběh turnaje už tak jednoznačný ne-
byl, favorité zaváhali. Postup se nepodařilo vy-

Stolní hokej 
pošesté

NA VEřEJNéM PROSTRANSTVÍ PřED BÝVALOU 
PREFOU, KDE JE PODLE PLATNéHO úZEMNÍHO 
PLáNU ZóNA SPORTU A REKREACE, PřIPRA-
VUJEME NA OBECNÍCH POZEMCÍCH VÝSTAVBU 
PUMPTRACKOVé DRáHy PRO CyKLISTy.

Co to pumptrack vlastně je? Jde o členitou převáž-
ně okruhovou trať pro jízdní kola, která svým profi-
lem umožňuje jízdu bez šlapání i přesto, že nevede 
z kopce. Takzvaným pumpováním jezdec nejprve 
nabírá a následně udržuje rychlost na terénních 
vlnách a v klopených zatáčkách, takže je schopen 
kroužit po celém okruhu bez šlapání.
Správně postavený pumptrack je při dodržování zá-
kladních bezpečnostních pravidel vhodný pro každé-
ho bez rozdílu věku nebo zkušeností - od dětí až po 
starší cyklisty, kteří si chtějí zdokonalit techniku jízdy.

Pumptracková dráha 
rozpumpuje cyklisty

Základ trati je tvořen výkopovou zeminou o dosta-
tečné pojivosti a drceným štěrkem. Terénní vlny  
a klopené zatáčky jsou rozmístěny, modelovány  
a vrstveně hutněny stavební technikou. Přesné 
tvary jejich povrchu se pro dokonalé jízdní vlast-
nosti modelují manuálně vibrační deskou.
Pumptracková dráha v Píšti vznikne podle projek-
tu firmy Dirty Parks, která má za sebou mnoha-
leté zkušenosti s výstavbou bikeparků. Navržena  
je na ploše 1.575 m², o celkové délce dráhy 210 m, 
s povrchem z drceného štěrku. Hlavní vnější okruh 
bude vhodný pro úplné začátečníky i pro mírně 
pokročilé jezdce. Vnitřní propojovací část bude  
o něco techničtější a napojení klopených zatáček 
umožní několik variant projetí a změn směru jízdy.
Realizace pumptrackové dráhy v Píšti proběhne  
v letních měsících tohoto roku.          Daniel Fichna

Ilustrační foto

bojovat dvojnásobnému vítězi Jirkovi Sollicho-
vi ani Marku Halfarovi, nečekaně vypadli také 
Petr Blokeš a Pavel Hluchník.
Obranná hra s  dávkou štěstí se vyplatila Petro-
vi Fichnovi, který vyřadil nejprve Jirku Sollicha 
a pak i Honzu Kozelka. V semifinále vyzval Pet-
ra Hluchníka, který i přes příznivý los postoupil 
s odřenýma ušima. Za obhajobou třetího mís-
ta šel Petr Heisig, který narazil na čtyřnásob-
ného finalistu Libora Jurečku postoupivšího 
těsnými výsledky přes Petra Peškara a Tomáše 
Kašného.
O bronz se utkali Petr Heisig s Petrem Hluch-
níkem, který srovnal jasný zápas v poslední 
minutě a v prodloužení vybojoval konečné 
třetí místo.
Finálovou účast si nakonec popáté zopako-
val Libor Jurečka. Obranná hra slavila úspěch 
na obou stranách a finále skončilo 1:1. O ne-
čekaném vítězství Petra Fichny tedy rozhod-
lo až prodloužení.

  Za organizátory Petr Hluchník
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Zlatou svatbu - 50 let manželské cesty živo-
tem - oslavili v sobotu 14. ledna 2017 manželé 
Irena a Jindřich Plačkovi.
Gratulujeme Vám k Vašemu krásnému, pa-
desát let trvajícímu citu a přejeme Vám  
do dalších společných let pevné zdraví, radost, 
spokojenost a rodinnou pohodu.   

 Marie Halfarová

Zlaté jubileum

los fotbalového jara

muži i.B TŘída - skupina B
25. 3.: Hrabová - Píšť 4:0, 2. 4.: Píšť - Svinov 5:0, 
9. 4.: Chuchelná - Píšť 1:0, 15. 4. (SO) - 16.00: Vel-
ká Polom - Píšť, 23. 4. (NE) - 16.00: Píšť - Darko-
vice, 30. 4. (NE) - 16.30: Šilheřovice - Píšť, 7. 5. 
(NE) - 16.30: Píšť - Strahovice, 13. 5. (SO) - 16.30: 
Václavovice - Píšť, 21. 5. (NE) - 17.00: Píšť - Hať, 
27. 5. (SO) - 17.00: Ostrava Jih - Píšť, 4. 6. (NE) 
- 17.00: Píšť - Vřesina, 11. 6. (NE) - 17.00: Píšť - 
Dolní Lhota, 18. 6. (NE) - 17.00: Kozmice - 
Píšť.

dorosT - okresní souTěž
9. 4.: Píšť - Suché Lazce 3:4, 16. 4. (NE) - 13.45: 
Šilheřovice - Píšť, 23. 4. (NE) - 13.45: Píšť - Dar-
kovice, 29. 4. (SO) - 16.30: Hněvošice - Píšť, 7. 
5. (NE) - 14.15: Píšť - Velké Hoštice, 14. 5. (NE) - 
14.00: Chuchelná - Píšť, 21. 5. (NE) - 14.45: Píšť 
- Kozmice, 28. 5. (NE) - 14.30: Raduň - Píšť, 4. 6. 
(NE) - 14.00: Kylešovice - Píšť.

sTarŠí žáci - okresní souTěž 1+7
22. 4. (SO) - 14.00: Píšť - Oldřišov, 30. 4. (NE) - 
14.30: Štěpánkovice - Píšť, 6.5. (SO) - 14.30: Píšť 
- Štítina, 12. 5. (Pá) - 16.30: Háj ve Slezsku - Píšť, 
20. 5. (SO) - 15.00: Píšť - Dobroslavice, 27. 5. (SO) 
- 17.00: Šilheřovice - Píšť, 3. 6. (SO) - 15.00: Bo-
huslavice - Píšť.

minižáci - sTarŠí pŘípravka 1+5
24. 4. (PO) - 16.30: Píšť - Háj ve Slezsku, 1. 5. (PO) 
- 17.00: Dolní Benešov - Píšť, 8. 5. (PO) - 17.00: 
Píšť - Darkovičky, 13. 5 (SO) - 15.00: Hať - Píšť, 
22. 5. (PO) - 17.00: Píšť - Mokré Lazce, 27. 5. (SO) 
- 15.15: Šilheřovice - Píšť, 5. 6. (PO) - 17.00: Hlu-
čín - Píšť.

akce Tj slavia 2017
Pivní slavnosti: 20. května, Turnaj Tygrů: 17. - 18. června
Odpustové karnevaly: 4. - 6. srpna, Vinobraní: 23. září

TURNAJ TYGRÙ
FC Hluèín poøádá 2. roèník fotbalového turnaje

pøípravek roèníku 2007

Areál SLAVIA PÍŠ�

17. 6. - 18. 6. 2017
Turnaje se zùèastní na 30 týmù z Èeska, Slovenska a Polska

BOHATÝ

                DOPROVODNÝ

      PROGRAM

Oldøich Malý tel.: 777 774 197, email: oldrich.maly7@seznam.cz
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Oldøich Malý tel.: 777 774 197, email: oldrich.maly7@seznam.cz

V PRůBěHU ZIMNÍ FOTBALOVé PřESTáVKy NAŠI MINIŽáČCI PRAVIDELNě 
TRéNOVALI V MÍSTNÍ TěLOCVIČNě A PřIPRAVOVALI SE NEJEN NA ZAČáTEK 
JARNÍ ČáSTI SOUTěŽE, ALE ABSOLVOVALI TAKé DVA TURNAJE.

První se uskutečnil v sobotu 28. ledna v Šilheřovicích (ročníky 2006 a mlad-
ší), kde jsme z celkem pěti družstev obsadili krásné třetí místo za Tworkovem  
a Šilheřovicemi. Náš hráč Karel Moric byl navíc vyhlášen gólmanem turnaje.
Druhý turnaj proběhl 18. února v Dolním Benešově, kde jsme skončili na šestém 
místě z celkem osmi týmů, když jsme v boji o páté místo podlehli Kravařím 0:1. 
Škoda jen, že jsme s Velkými Hošticemi pouze remizovali 1:1, výhra by nás posu-
nula mezi čtyři nejlepší. První místo získal Dolní Benešov.
Kvalita obou turnajů byla vysoká a kluci si parádně zahráli. Pokud máte zá-
jem, přihlaste své děti do fotbalové přípravky TJ Slavia - tréninky máme v úterý  
a ve čtvrtek.                 Karel Moric, trenér minižáků

Minižáci v zimě nezaháleli

TENISOVÝ KLUB PÍŠŤ, Z. S., USPOřáDAL  
NA KONCI úNORA SPOLEČENSKO-SPORTOVNÍ 
AKCI „TURNAJ RODIČů S DěTMI″ V KOMENSKéHO  
SADECH V OSTRAVě. K DISPOZICI NáM ByLA 
TENISOVá HALA SE DVěMA KURTy, NA KTERÝCH 
SE USKUTEČNILy ZáPASy VE ČTyřHřE.

Děti, které neměly za partnera ve dvojici svého 
rodiče, nastoupily s trenéry Tenisové školy Píšť. 
Všichni si naplno užili společnou hru, což bylo 
cílem turnaje, jehož se zúčastnili nejen členové 
našeho klubu, ale také děti navštěvující Tenisovou 
školu v Chuchelné a Tenisovou školu Juniortennis 
Ostrava.

AKTIVITY TENISOVÉHO KLUBU PÍŠŤ

Z celkového vítězství se radovala rodina Kalous-
kova (Juniortennis Ostrava). Druhá skončila rodina 
Peterkova (TK Chuchelná) před bronzovou rodinou 
Jungovou (TK Píšť). Všem gratulujeme a věříme, 
že si akci ve velké tenisové hale užili děti i rodiče. 
Tímto děkujeme našemu partnerovi, společnos-
ti Pekařství GOBE Píšť, za občerstvení a finanční 
podporu turnaje.
V jarních měsících připravuje Tenisová škola Píšť 
tradiční Velikonoční turnaj, který se uskuteční v tě-
locvičně ZŠ Píšť. Na stejném místě proběhne také 
tradiční spaní tatínků s dětmi a v neposlední řadě 
se těšíme i na třídenní tenisové soustředění v Mo-
křinkách.        Tomáš Kelíšek za TK Píšť

naše společnost AKTUÁLNĚ HLEDÁ PRACOVNÍKY na pracovní pozice:
 

 NÁSTROJÁŘ pro výrobu a opravy forem    
Požadavky SŠ / strojírenský obor, 

znalost čtení technických výkresů a práce s měřidly,
oboru vítána.

– 30.000 Kč

 OBRÁBĚČ KOVŮ (obsluha CNC)   
Požadavky vyučen ve strojírenském oboru, 

znalost čtení technických výkresů a práce s měřidly,
oboru vítána.

– 30.000 Kč

 OBRÁBĚČ KOVŮ (obsluha frézky, brusky, atp.)  
Požadavky vyučen ve strojírenském oboru, 

znalost čtení technických výkresů a práce s měřidly,
oboru vítána.

– 26.000 Kč

 SMĚNOVÝ MISTR     
Požadavky: SŠ technického směru

dobré organizační a komunikační schopnosti, samostatnost, flexibilita
znalost práce s MS Office, znalost IS SAP výhodou,
ochota práce v nepřetržitém provozu.

– č

 KONSTRUKTÉR      
Požadavky SŠ/VŠ strojní vzdělání a čtení výkresové dokumentace,

komunikativní znalost AJ/NJ
zkušenost s 3D konstrukčním systémem,
znalost problematiky vstřikování plastů, praxe

– 30.000 Kč

Aktuálně volné pozice na 

Masarykova 144, Chuchelná, tel: 

 OBSLUHA LISŮ v plastikářské výrobě                                                  
Požadavky zájem pracovat, manuální zručnost, pečlivost, zodpovědnost,

ochota práce v nepřetržitém provozu.
– 20.000 Kč

 REFERENT CONTROLLINGU    
Požadavky: SŠ/VŠ ekonomického oboru a schopnost analytického myšlení,

Dobrá znalost a znalost IS SAP výhodou.
– 24.000 Kč

 SEŘIZOVAČ LISŮ     
Požadavky vyučen ve strojírenském oboru a praxe seřizovače vstřikolisů min. 2 roky,

ochota práce v nepřetržitém provozu.
– .000 Kč

 ELEKTRIKÁŘ pro údržbu a opravu strojů   
Požadavky: zkoušky podle § § 6 o odborné způsobilosti v

ochota práce v nepřetržitém provozu.
– .000 Kč

 VEDOUCÍ PRACOVNÍK MEZIOPERAČNÍ KONTROLY 
Požadavky SŠ s

16 949 výhodou,
základy AJ popř. NJ, práce na PC řidičský průkaz skupiny B

– Kč

 TECHNOLOG     
Požadavky:   SŠ s – strojírenského zaměření

řídící funkci 5 let,
řidičský průkaz sk. B, práce s

– 27.000 Kč

NABÍZÍME
PŘÍPLATEK ve výši 6 Kč za práci v odpoledních a 11 Kč v nočních směnách,                     
PŘÍPLATEK ve výši 25% za práci v sobotu a neděli a práci přesčas
PŘÍPLATEK za práci v nepřetržitém pracovním režimu ve výši 9 Kč
STRAVOVÁNÍ v AREÁLU SPOLEČNOSTI s PŘÍSPĚVKEM zaměstnavatele,                             
5 dnů É NAVÍC (celkem 25 dnů v kalendářním roce)
PŘÍSPĚVEK na PENZIJNÍ PŘIPOJIŠTĚNÍ ve výši 500 Kč (po prvním roce práce pro společnost),
MIMOŘÁDNÝ za docházku ve výši 2.600 Kč měsíčně,

ěsíční PRÉMIE závisející na společnosti HV ve výši až 30% ze mzdy,
pololetní ODMĚNA závisející na společností dosahovaných HV ve výši 4,5% pololetní

VÝHERCI VáNOČNÍ LUŠTITELSKé SOUTěŽE    Tři vylosovaní výherci z úspěšných luštitelů vánoční křížovky 
- Kristina Kociánová, Josef Zlotý a Antonín Voštiňák - převzali z rukou šéfredaktorky zpravodaje Jarmily 
Polomské a starosty obce Daniela Fichny věcné ceny v podobě publikací Anny Malchárkové „Záhada ka-
menného svědka“ a Viléma Plačka „Prajzáci III aneb k osudům Hlučínska v době nacistické okupace 1938 
 - 1945“. Výhercům srdečně gratulujeme!                Foto Magda Smolková
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ŽIVOTNÍ JUBILEA
V prvních měsících roku 2017 oslavili či oslaví 
svá životní jubilea - 80., 85. a vyšší narozeniny 
- tito naši spoluobčané:

LEDEN
Anežka Chovancová 85 let
Berta Pacurová 87 let
Karel Fabík 94 let
František Fichna 97 let

ÚNOR
Marie Tymlová 80 let
Josef Fulneček 80 let
Wilibald Jaroš 85 let
Erich Zlotý 86 let
Alžběta Kovárová 87 let
Hildegarda Lasáková 88 let

BŘEZEN
Josef Piecha 80 let
Gertruda Šimčíková 86 let
Alois Neminář 87 let
Hedvika Lišková 89 let
Josef Boček 91 let
Josef Zlotý 91 let
Vilém Plaček 93 let

Všem oslavencům přejeme do dalších let  
mnoho zdraví, spokojenosti a Božího po-
žehnání.

V rámci zavedené tradice navštěvují členky So-
ciální komise Rady obce Píšť občany u příleži-
tosti jejich 80., 85. a následně každých dalších 
narozenin. Jubilantům je předána gratulace  
a dárkový balík.                               Marie Halfarová 

 JOSEF BOČEK, 91 LET 

 GERTRUDA FOJTÍKOVá, 80 LET  JOSEF PIECH, 80 LET 

 HEDVIKA LIŠKOVá, 89 LET 

 JOSEF ZLOTÝ, 91 LET  FRANTIŠEK FICHNA, 97 LET 

Já jsem vzkříšení a život 
Kdo věří ve mne, i kdyby umřel, 

bude žít a neumře navěkySn
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OBECNÍ úřAD V PÍŠTI KAŽDOROČNě PřIPRA-
VUJE VÍTáNÍ NOVě NAROZENÝCH DěTÍ.

Slavnostní obřad se týká dětí s trvalým pobytem 
v obci Píšť. Máte-li zájem zúčastnit se jej se svým 
potomkem, dostavte se prosím na Obecní úřad  
v Píšti, oddělení správní, se svým občanským prů-
kazem a rodným listem dítěte k zaevidování.
Tato informace se týká rodičů dětí narozených  
po 1. lednu 2017. Děti narozené do 31. prosince 2016 
jsou již v evidenci vedeny. O přesném datu konání 
akce budete informováni pozvánkou.
Bližší informace získáte na telefonním čísle  
595 055 943 u Marie Halfarové, případně e-mailem 
na adrese matrika@pist.cz.    Marie Halfarová

VÍTÁNÍ 
OBČÁNKŮ
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